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Minden évben június 13-án ünnepeljük a vé-
dőnőket – ugyanis 1915-ben e napon alakult 
meg Magyarországon Stefánia belga her-
cegnő védnökségével az Országos Stefánia 
Szövetség, ezzel megalapozva e hivatást. 
A hivatás gyakorlói olyan komplex, család-
védelmi szolgáltatást biztosítanak hazánk-
ban, amely egyedülálló Európában – nem 
véletlen, hogy a Magyar Védőnői Szolgálat 
a százéves évfordulón hungarikum minő-
sítést kapott. A védőnők napja alkalmából 
Kammerer Zoltán polgármester virágcsokor-
ral lepte meg a város nevében a gödi csalá-
dok jótevőit (képünkön Pásztor Szidónia és 
Zimanné Bosch Zsuzsa). Köszönjük minden 
védőnőnek az áldozatos munkát!

A Göd színeiben lovag-
ló Keller Glenda a Nemzeti 
Vágta vácdukai előfutamából 
bejutott az esemény októbe-
ri döntőjébe. A 18 esztendős 
leány a szintén gödi Gusztos 
család közreműködésével 
és annak Rolex nevű lová-
val vett részt a selejtezőben, 
negyedik hellyel kvalifikált az 
őszi, szilvásváradi fináléba.

Az engedélyes tervek után 
immár a kiviteli tervek ké-
szülnek, így várhatóan július 
közepén meg lehet majd in-
dítani a közbeszerzési eljá-
rást az új bölcsőde építésé-
re. Az internetes szavazáson 
részt vevők a lehetséges 
változatok közül a Kerekerdő 
Bölcsőde nevet választották 
az intézménynek.

A Kincsem Óvodából 124 
kisgyermek vett búcsút a 
nevelési év végén. Az elbal-
lagott nagycsoportosok a 
Kisfaludy utcai Egészség-
háznál ültettek virágot. 

Kaleidoszkóp
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A Nemzeti Választási Iroda adatai sze-
rint a polgármesteri címért induló két je-
lölt közül Kammerer Zoltánra 7301 gödi 
szavazott, ezzel a voksok 72,84 száza-
lékát szerezte meg. Kihívója, a DK-s 
Szilágyi László Lajos 27,16 százalékot 
kapott 2723 szavazattal. Ez alapján 
újra Kammerer Zoltán lesz Göd polgár-
mestere, hivatalosan október 1-jétől.

Összesen 12 képviselői mandátumról 
döntöttünk: a polgármester mellett 11 
önkormányzati képviselőt választottunk, 
ebből nyolc főt egyéni választókerület-
ben, három fő pedig a kompenzációs 
listán nyert mandátumot. A Kammererrel 
a Változásért Egyesület százszázalé-
kos teljesítménnyel szerepelt ezen a 
megmérettetésen: mind a nyolc egyéni 
körzetben indított jelölteket, és mind-
annyian bejutottak az ősszel felálló kép-
viselő-testületbe. Kammerer Zoltán az 
5. számú egyéni választókörzet képvi-
selőjeként és polgármesterként is részt 
vesz a testület munkájában – ahogy az 
elmúlt egy évben is tette. Az egyesület 
nyolc tagján kívül két Göd-ÉRT- és egy 

DK-s képviselő dolgozik majd ősztől a 
városi testületben.

Elsőként a régi-új polgármester, vala-
mint a nemzetiségi önkormányzati kép-
viselők vehették át a megbízóleveleiket 

a Gödi Helyi Választási Bizottság elnö-
kétől a polgármesteri hivatal földszinti 
dísztermében június 18-án. A többi 
képviselő választási eredménye csak 
napokkal később lett jogerős, ugyan-
is a második helyen végzett Göd-ÉRT 
megtámadta az egyéni körzetek ered-
ményét. Láthatóan azt szerették volna 
elérni, hogy a meghökkentően kevés 
szavazatot kapott Demokratikus Ko-
alíció ne juthasson be kompenzá ciós 
listán se a testületbe. A Göd-ÉRT-nek 
mindössze 26 voks kellett volna még 
ahhoz, hogy mind a három kompenzá-
ciós listás helyet megszerezzék. Újra-
számolási kérelmüket a helyi választási 
bizottság elutasította, ezzel végleges-
sé vált a szavazás eredménye – így a 
jogerősen megválasztott képviselők is 
megkapták/megkapják megbízólevelei-
ket a Gödi HVB elnökétől.

Lapzártánk idején történt, hogy 
Hla vács Judit, a Göd-ÉRT egyesület 

Aktuális

Így voksolt a város
Magabiztos győzelmet aratott a június 9-i önkormányzati választáson a várost egy éve irányító 

Kammerer Zoltán: két és félszernél több szavazatot kapott a polgármesterségért zajló versenyben, 
mint kihívója, Szilágyi László Lajos. A háromszoros olimpiai bajnoknak 

felhőtlen lehetett az öröme, hiszen az általa vezetett Kammererrel a Változásért Egyesület jelöltjei 
mind a nyolc egyéni körzetből bejutottak az ősszel felálló képviselő-testületbe. 

Rajtuk kívül hárman a kompen zációs listáról kerültek be.
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Mandátum  Képviselő Jelölőszervezet Szavazatok
megszerzése    aránya
1. sz. egyéni vk. Harangozó Tímea Kammererrel a Változásért Egyesület 46,11%
2. sz. egyéni vk. Simon Tamás Kammererrel a Változásért Egyesület 49,86%
3. sz. egyéni vk. Kormány Anett Kammererrel a Változásért Egyesület 50,44%
4. sz. egyéni vk. Medvey Kinga Kammererrel a Változásért Egyesület 50,44%
5. sz. egyéni vk. Kammerer Zoltán Kammererrel a Változásért Egyesület 57,93%
6. sz. egyéni vk. Huszti Benjámin Kammererrel a Változásért Egyesület 46,75%
7. sz. egyéni vk. Dr. Pintér György Kammererrel a Változásért Egyesület 56,75%
8. sz. egyéni vk. Nyilas Elek Kammererrel a Változásért Egyesület  48,74%

kompenzációs lista Hlavács Judit/Szegedi Ákos Göd-ÉRT Egyesület
kompenzációs lista Szilágyi László Lajos Demokratikus Koalíció
kompenzációs lista Töplerné Szaszkó Andrea Göd-ÉRT Egyesület

A KÉPVISELŐ-TESTÜLET TAGJAI
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megválasztott képviselője a közösségi 
oldalán bejelentést tett: „Az imént lead-
tam a városházán a nyilatkozatot arról, 
hogy nem veszem fel a kompenzációs 

listán szerzett mandátumomat, azt a 
következő jelölt, Szegedi Ákos, a Göd-
ÉRT Egyesület elnöke fogja betölteni.” 
Azt is írta, hogy „mindenben segíteni fo-

gom a munkájukat, és a továbbiakban 
is sokat írok majd itt a gödi közügyek-
ről”. Hlavács Judit nem először mon-
dott le: legutóbb 2023 januárjában állt 
fel a képviselői helyéről, döntését akkor 
a demokrácia hiányával indokolta.

A helyi főzőkonyha elavult eszközparkja, 
nem megfelelően rendezett környezete, 
a szellőzés elégtelensége és a jelenlegi 
munkakörülmények indokolják a felújí-
tás szükségességét. A konyha és azt 
magában foglaló épület a 1950–60-as 
években épült, a homlokzat falszerkeze-
ti szempontból megfelelő, ám az elmúlt 
évek rendszeres karbantartása ellenére 
is szükségessé vált a külső (udvar) és 
belső burkolatok, nyílászárók, valamint 

a gépészeti rendszerek korszerűsítése, 
cseréje.

A projekt során a konyha légtechni-
kai berendezéseit és a közművezetékeit 
(víz, szennyvíz, elektromos) is felújítják. 
Az étkezőbe új, energiahatékony LED 
izzós lámpatesteket szerelnek be. Az 
elavult székek és asztalok cseréje, újak 
beszerzése májusban megvalósult a 
projekt keretein belül. Az épületrészt 
akadálymentesítik, valamint a hozzátar-
tozó udvarrész is megújul.

Minden felújítással, cserével, beszer-
zéssel, valamint közbeszerzéssel érintett 
tétel hozzájárul a kulturált körülmények 
biztosításához, az intézmény tanulói, 
táborozói, valamint dolgozói kényelmé-
nek, komfortérzetének, munkakörülmé-
nyének javításához. A fejlesztés ered-
ményeként, a mai kor követelményeit 
figyelembe véve egy energiahatékony, 
környezetkímélő, gazdaságilag fenntart-

ható épületrész készül el december 15-
ig. A fejlesztés által növekszik az üzleti 
infrastruktúrát igénybe vevő helyi kkv-k 
száma (a főzőkonyha beszállítói részben 
helyi mezőgazdasági termelők), nő a 
gazdasági aktivitás, ezáltal a beszállított 
termékekre is nő a kereslet.

Megújul a Huzella főzőkonyhája
A Széchenyi Terv Plusz program 
keretében, 179,98 millió forint 
európai uniós támogatásból idén 
felújítják a gödi Huzella Tivadar Két 
Tanítási Nyelvű Általános Iskola 
ebédlőjét és környezetét. A projekt 
célja a főzőkonyha és ezáltal  
az önkormányzati közétkeztetés 
szolgáltatás fejlesztése, tervezett 
befejezése: december 15. A Terület- és Településfejlesztési Ope-

ratív Program Plusz keretén belül a 
Pénzügyminisztérium mint Támogató 
által meghirdetett TOP_PLUSZ-1.1.1-
21-PT1 Helyi gazdaságfejlesztés tár-
gyú felhívás alapján Göd Város Ön-
kormányzatának támogatási kérelmét 
támogatásra alkalmasnak minősítette. 
A Kedvezményezett – a Támogató 
döntése alapján – 179,98 millió fo-
rint, az Európai Regionális Fejlesztési 
Alapból és hazai központi költségveté-
si előirányzatból finanszírozott vissza 
nem térítendő támogatásra jogosult.

ROMA NEMZETISÉGI KÉPVISELŐK

Három képviselő személyéről 
dönthetett a települési roma 
nemzetiségi önkormányzati vá -
lasztáson a voksolásra jogosult 
41 fő. 

A megválasztott képviselők: 
Pocsári Ferenc, Némethné 
Pocsári Eszter és Kisné Neu-
hauser Ildikó a Phralipe Füg-
getlen Cigány Szervezet Orszá-
gos Szervezete támogatásával 
indultak.

Aktuális
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6 Interjú

– Egy évvel ezelőtt az időközi válasz-
táson, a polgármesterségért zajló ver-
senyben a gödi voksolók csaknem 60 
százalékának bizalmát szerezte meg, jú-
nius 9-én pedig növelni tudta előnyét 73 
százalékra. Elégedett az eredménnyel?

– Igen! A sport ugyan megedzett a 
küzdelem terén, de egy önkormányzati 
választáson kétségkívül sokkal komo-
lyabb a tét: nemcsak a saját bőrömet vi-
szem vásárra, hanem egy egész városét. 
Egyszerű volt a receptem: az élsportolói 
múltamból hozott értékrendet, a kitartást 
és az alázatot adaptáltam az elmúlt egy 
évben, szívvel-lélekkel, becsülettel tet-
tem és teszem a dolgom a jövőben is 
városvezetőként. A győzelmi arány 60-
ról 73 százalékra növekedését komoly 
visszajelzésnek veszem, e szerint a gö-
diek ennyire pozitívan értékelték a veze-
tésemmel elvégzett egyéves munkát, és 
ezért nagyon hálás vagyok nekik.

Bevallom, korábban azt hittem, óri-
ási hiányérzetem lesz majd, miután ab-
bahagyom a versenyzést, de szeren-
csére megtaláltam a helyem. Ráadásul 
itthon, és ezért mindennap hálás va-
gyok a sorsnak és a gödi választóknak.

– Eltért a két polgármester-válasz-
tási helyzet abban is, hogy ön tavaly a 
megörökölt képviselő-testület élére állt, 
most viszont egy komplett jelöltcsapat 
küzdött önnel a Kammererrel a Változá-
sért Egyesület színeiben. Valamennyien 
bejutottak az ősszel felálló testületbe, 
ami elképesztő eredmény. Mit tud ez a 
nyolcfős csapat?

– Ott kezdeném, hogy a kampány 
alatt sikerült bevezetnünk egy új po-
litikai kultúrát Gödön. Mi nem ástunk 
újabb árkokat, nem próbáltuk negatív 
színben feltüntetni az ellenfeleiket, ha-
nem csak magunkkal foglalkoztunk – a 

korábbi évek gödi politikai csatározásai 
után, azt hiszem, ezt is nagyra értékel-
ték a helyi voksolók. Jó jelnek tekintem, 
hogy a másik polgármesterjelölt, Szilá-
gyi László sportszerűen gratulált az új-
raválasztásomhoz, és én is gratuláltam 
neki, hogy a Gyurcsány-párt színeiben 
be tudott kerülni a testületbe.

Nem győzöm hangsúlyozni a vezér-
lőelvemet: én Gödért szeretnék élni és 
tenni. Csapatjátékos vagyok, jelentős 
sportsikereimet is csapathajóban, azon 
belül is vezérevezősként értem el. Kép-
letesen szólva az a dolgom, ami a pá-
ros vagy a négyes hajóban volt: a mö-
göttem álló közösség erejét egységbe 
kovácsolom, hogy gyorsabban halad-
junk előre. Hogy az eddiginél gyorsabb 
fokozatra kapcsolhassunk, ahhoz az 
elmúlt egy év alatt olyan képviselő-tes-
tületet álmodtam meg, amely Gödön 
élő és Gödért tenni akaró civilek össze-
fogásán alapul. Minden várakozásomat 

felülmúlta a Kammererrel a Változásért 
Egyesület teljesítménye, hiszen rajtam 
kívül az összes egyéni körzetben indu-
ló kollégám is nyert, vagyis példátlanul 
nagy felhatalmazást kaptunk a gödiek-
től. Szeretném megköszönni az egye-
sület képviselőinek a kampány során 
végzett fáradhatatlan munkáját, vala-
mint az értünk dolgozó összes kolléga 
és aktivista közreműködését.

– Nem mondok újat azzal, hogy ez a 
siker egyben óriási felelősség is.

– Természetesen tudjuk. A Kam-
mererrel a Változásért Egyesület meg-
választott képviselői egytől egyig elkö-
telezett lokálpatrióták, és hajlandóak 
a város szolgálatába állítani a privát 
szférában szerzett tapasztalataikat, 
kapcsolataikat. Dr. Pintér György és a 
korábbi alpolgármester Simon Tamás 
kivételével újak a várospolitikában, ez 
pedig automatikusan hozza magával a 
változást, az új lendületet. A kampány 

Göd magasabb 
sebességbe kapcsol

Kammerer Zoltán polgármester újabb megbízatást kapott a gödiektől. 
Felhőtlen az öröme, hiszen megvalósult az álma: 

a Kammererrel a Változásért Egyesületnek a képviselő-testületbe bejutott nyolcfős csapata 
Gödön élő és Gödért tenni akaró civilek összefogása.
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során is rengeteget profitáltunk: jelölt-
jeink a választókkal beszélgetve pon-
tos visszajelzéseket kaptak arról, hogy 
miben tudunk segíteni az itt élőknek a 
következő években.

– Az új képviselők már átvették meg-
bízóleveleiket, de csak ősszel állnak 
neki a munkának. Hogyan készülnek a 
feladatra?

– Szorgos nyár vár az egyesület 
csapatára, legelőször is kielemezzük, 
hogy milyen benyomást szereztek a vá-
lasztókkal beszélgetve a megoldandó 
problémákról, finomhangoljuk céljain-
kat, és leosztjuk, hogy személy szerint 
milyen feladatok végrehajtásával kell 
majd foglalkozniuk a következő évek-
ben. Emlékeztetésképpen mondom, 
hogy a tavaly júniusban kialakított ta-
nácsnoki rendszer konkrét munkát és 
felelősséget ró az önkormányzati képvi-
selőkre, egy-egy kiválasztott tanácsnok 
biztosítja a város életében kiemelten 
jelentős ügycsoportok felügyeletét.

Igyekszünk együttműködni az előt-
tünk álló ciklusban azokkal a képvi-
selőkkel is, akik nem a mi színeinkben 
kerültek be a testületbe. Egyéni körze-
tet ugyan rajtunk kívül nem nyert senki 
Gödön, de kompenzációs listáról hár-
man bekerültek a képviselő-testületbe. 
Fontos alapvetésem, hogy mindenkivel 
együtt akarok dolgozni, aki valóban ten-
ni akar valami jót a városért és a helyi 
közösségért; ha a listáról bejutott kép-
viselőkön látom a hajlandóságot, akkor 
természetesen ez rájuk is vonatkozik.

– Miben más ez a mostani rajtvonal, 
mint a tavalyi?

– Ég és föld a különbség! Kihívá-
sokkal teli és rendkívül kemény volt az 
elmúlt egy év, rengeteg energiát vitt el 
a tűzoltó munka. Tavaly a megválasztá-
som után ugyanis azzal szembesültem, 
hogy Gödnek még elfogadott költség-
vetése sincs, a források elapadtak, a 
költségvetési hiányt önkormányzati 
tulajdonú ingatlanok eladásából, illet-
ve hitelfelvételből akarták pótolni, és új 
utak, járdák szinte egyáltalán nem épül-
tek. Az első hónapokban újraépítettem 
azokat a hidakat, amelyeket az előző 
polgármester felégetett.

Tavalyi megválasztásom óta több 
részletben, összesen mintegy három-
milliárd forintot nyertünk el Pest Várme-

gye Önkormányzatának pályázatain. 
Összevetésképpen: 2023-ban a Sam-
sung hétmilliárdot fizetett be adóként, 
vagyis már az első polgármesteri évem 
során ennek majdnem a felét sikerült 
„hazahozni”. Miután lettek megfelelő 
forrásaink, ki kellett írnunk a közbe-
szerzéseket, le kellett gyártatnunk a 
terveket, kiválasztani a kivitelezőket, és 
csak utána indulhatott meg a munka 
az olyan területeken, mint az út- és jár-
dafelújítások vagy a talajvíz tisztaságát 
ellenőrző rendszer kiépítése.

Azért soroltam el mindezt, mert a 
kampány alatt az ellenfeleim azzal tá-
madtak, hogy sok gödi fejlesztést tuda-
tosan időzítettem idén tavaszra, ezzel a 
saját pozícióimat erősítendő. Nem így 
történt. Szinte minden területen sikerült 
néhány hónap alatt előrelépnünk, de 
aki gyorsabban várta a látványos ered-
ményeket, az egyszerűen nem ismeri 
az önkormányzati rendszer működését.

A korábbi zűrzavaros évekkel szem-
ben idén február elején, jóval a törvény-

ben előírt határidőn belül elfogadtuk 
Göd 2024-es költségvetését, ami kije-
lölte a feladatokat erre az évre. Túl va-
gyunk az önkormányzati választáson is, 
lehet dolgozni tovább, egyfajta alkotói 
nyugalomban, ősztől pedig az új kép-
viselők friss lendületére is építve. Nincs 
akadálya annak, hogy Göd a jövőben 
magasabb sebességbe kapcsoljon.

– Mi történik a városban az elkövet-
kező hónapokban?

– Folytatjuk az utak és járdák fej-
lesztését, felépítjük az új bölcsődét, 
felújítjuk a Széchenyi Csárdát, és lé-
pésről lépésre rendezettebbé, élhe-
tőbbé tesszük Gödöt. Emellett tovább 
szorgalmazzuk a közösségépítést is, 
remélve, hogy gödiként egy-egy váro-
si eseményen pártoskodás nélkül jól 
tudjuk érezni magunkat együtt. Erre 
legközelebb augusztusban lesz lehető-
ségünk, a nyárzáró DunaFeszten, ame-
lyen megünnepeljük, hogy Göd 25 éve 
kapott városi rangot.

Sz. G.
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Minap a Lámpás ‘92 Alapítványnál járva a polgármester fantasztikus gödi mécseseket kapott 
ajándékba a műhely munkatársaitól

Képünkön még készült az intelligens gyalogátkelőhely a Pesti út és a Jávorka Sándor utca sarkára



8 Emlékidő

Az egybegyűlteket Kammerer Zoltán 
polgármester köszöntötte, majd arról 
beszélt, hogy a 104 évvel ezelőtt alá-
írt trianoni békediktátum elvette terü-
leteink kétharmadát, és idegen ország 
állampolgárává tett több mint három-
millió magyart. Mint fogalmazott, ez a 
nap mégsem nemzeti gyásznap, ha-
nem emléknap. Mert Trianon ugyan 
felbecsülhetetlen károkat okozott, és 
sok millió testvérünket szakította el 
tőlünk fizikai értelemben, de ennek el-
lenére nem törte meg a magyarságot. 
A nemzet továbbra is egységes, van 
jövője az egész Kárpát-medencében, a 
diaszpórában és itt, Gödön is.

Különleges tisztelettel szólt azokhoz, 
akik külhonban születtek, de most Gö-
dön laknak, illetve köszöntötte azokat 
is, akik Gödről származnak, de most 
magyar határainkon kívül élnek. Mind-
annyiuk felé azt az üzenetet fogalmazta 
meg, hogy ebben a városban mindig 
otthon lesznek.

Ünnepi beszédet a körzet képvi-
selője, Dr. Pintér György mondott. Arra 
emlékeztetett, hogy bár Magyarország 
jelenlegi határait az 1947 februárjában 
aláírt párizsi békeszerződés határozza 
meg – sajnos több tekintetben még a 
trianoninál is súlyosabb feltételekkel –, 
az ország igazságtalan megcsonkítását 
mi, magyarok a Trianon szóval kapcsol-
juk össze. Trianon velünk él, és a mai 
napig hat. Így Trianon és a második vi-
lágháborút követő újabb területi vesz-
teségek jelentősen meghatározták Göd 
sorsát is. Példaként említette, hogy a 
megemlékezés helyszínén nem régen 
avattuk fel a templomépítő Bozóky 
Gyula szobrát. De ha nincs Trianon, ak-
kor szinte biztos, hogy a Nagyváradon 

született vezérkari ezredes nem épít 
templomot Felsőgödön.

Bozóky Gyulán kívül még sok ma-
gyarnak kellett elhagynia a szülőföldjét. 
Megközelítően félmillióan települtek át 
Trianon után néhány év alatt, azaz a 
határon túl rekedt magyarság 12-14 
százaléka. Ők Trianon árvái.

És a történelem ismételte önmagát. 
A második, egy újabb elveszített és or-
szágcsonkítást eredményező világhá-
ború után újabb százezrek kényszerül-
tek elhagyni szülőföldjüket.

A szülőföldjén maradt – mára külhoni 
– magyarság 1920 óta egyre fogy, lét-
száma mára gyakorlatilag lefeleződött. 
Az elcsatolt területeken a szórványma-

gyarság lassan eltűnik, a vegyes részek 
szórványosodnak, a tömbmagyarság 
hígul, szélei letöredeznek.

Trianon a hatalmas veszteségek el-
lenére nem tudta felszámolni a magyar 
identitást a határon túl. Hála Istennek 
sok helyütt él még a magyar nyelv és a 
magyar nemzethez tartozás tudata.

Dr. Pintér György Trianon kapcsán 
azt vetette fel, hogy a ma magyarsá-
gának fontos feladata az emlékezés, 
az érdekeink megfogalmazása és érvé-
nyesítése, megvédése; a külhoni ma-
gyarsággal való élő kapcsolat kialakítá-
sa és fenntartása, s mindezek átadása 
a következő generációknak. Hiszen 
„nem az a magyar, akinek az ősei ma-
gyarok voltak. Magyar az, akinek uno-
kái is azok lesznek.”

Az ünnepi beszédek és a koszorú-
zás mellett felléptek a Búzaszem iskola 
citerásai és dudásai is. VPK

Trianon a mai napig hat
A nemrégiben felújított felső gödi 
Bozóky téren, az országzász lónál
tartották meg a városi 
megemlékezést a Nemzeti 
Összetartozás Napján. 
Június 4-én a nemzet 
legnagyobb sorstragédiájára, 
a trianoni békediktátum 
aláírására emlékezünk.

Trianon és a II. világháborút 
követő újabb területi 
veszteségek meghatározták 
Göd sorsát is
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Interjú 9

– Milyen szempontok határozzák meg 
a tervezett fejlesztések irányait térsé-
günkben és azon belül Gödön?

– Amióta a térség országgyűlési 
képviselője lettem, gyakorlatilag nem 
volt olyan perc, amikor a régió tele-
püléseinek valamelyikén ne lett volna 
folyamatban legalább egy fejlesztés, 
de általában több is párhuzamosan 
valósul meg egyszerre. Folyamato-
san zajlanak a munkálatok az egész 
körzetben, ahogy Gödön, ugyanúgy 
Csomádon, Csömörön, Dunakeszin, 
Erdőkertesen, Fóton és Veresegyházon 
is, ugyanakkor pedig mindig gondolunk 
a további lépések tervezésére is. Meg-
győződésem, hogy csak olyan beruhá-
zásokat kell megvalósítanunk, amelyek 
itt helyben találkoznak a lakosság reá-
lis igényeivel. Így például örömteli hír, 
hogy épp ezekben a napokban nyert 
támogatást a Németh László Általános 
Iskola Gyermekekért Alapítvány gumi-
burkolatú játszótéri edzőpálya kialakítá-
sa a szabadtéri sportolási lehetőségek 
bővítésére. Ez a fejlesztés is a helyi igé-
nyekre reflektál, annak megvalósítása 
pedig hosszú távon járul hozzá ahhoz, 
hogy még több iskoláskorú gyermek 
mozogjon rendszeresen, sportoljon 
szabadtéren, jobb és biztonságosabb 
körülmények között.

– Más oktatási fejlesztések is zajlanak, 
illetve tervben vannak városunkban?

– Hogyne, azt hiszem, elég, ha felhí-
vom a figyelmet arra, hogy immár a be-

fejezéséhez közeleg a Búzaszem iskola 
új tornatermének az építése, amivel az 
egész város gazdagabb lesz, hiszen 
Göd egy új közösségi teret is kap ezál-
tal. Folyamatban van a bölcsődeépítés 
előkészítése is, a tervek szerint 2025 
őszén az Oázis lakópark mellett, a fel-
sőgödi Kinizsi utcában nyílhat meg az 
új intézmény. Kammerer Zoltán polgár-
mesterrel egyeztetve megkezdődtek az 
új óvoda építésének előkészületei is, 
tehát nemcsak a tervezés zajlik, de már 
konkrét lépések is történtek.

– Július elsejétől újabb adminisztrá-
ciós könnyítés segíti a kisgyermeket ne-
velő családokat. Mi ennek a lényege?

– Ezzel kapcsolatban nagyon fon-
tos felhívnunk a figyelmet arra, hogy 
a magyar kormány a tartós háborús 
helyzetben is megvédi és fenntartja a 
családtámogatásokat, sőt, folyama-
tosan dolgozik azon is, hogy ezeket 
minél kevesebb adminisztrációs eljá-
rással vehessék igénybe az érintettek. 
Ennek részeként július elsejétől tovább 
egyszerűsítjük és gyorsítjuk a gyermek-
gondozást segítő ellátás, vagyis a gyes 
megállapítását. A változás értelmében 
a gyermek második életévének, iker-
gyermekek esetén a harmadik élet évé-
nek betöltéséig gyermekgondozási díj-
ra, tehát a gyedre jogosult szülőknek az 
ellátás lejárta után nem kell majd a hi-
vatalokban személyesen megjelen niük 
és kérelmezniük a gyest, mert mostan-
tól annak megállapítása és folyósítása 
automatikusan, úgymond hivatalból 
elindított eljárásban történik majd. Az 
intézkedés jelentős adminisztrációs 
könnyítést jelent a kisgyermeket nevelő 
családoknak, az illetékes kormányhiva-
tal az egészségbiztosító által szolgálta-
tott adatok alapján hivatalból állapítja 
majd meg az ellátást. Július elseje után 
csak abban az esetben kell benyújta-
ni a gyes iránti kérelmet, ha nem az a 
szülő kérelmezi, aki gyedben részesült. 
A kérelem elektronikus úton ügyfél-
kapun keresztül is benyújtható.

Az összefogás kreatív ereje 
jellemzi Gödöt

Minden apró lépés, amit megteszünk előre a közösség érdekében, az a közös sikerünk 
és eredményünk, mindannyian egyaránt büszkék lehetünk rá – mondta el a lapunknak adott interjúban 

Tuzson Bence, városunk és térségünk országgyűlési képviselője, hazánk igazságügyi minisztere. 
Beszélt arról is, hogy egy újabb adminisztrációs könnyítésnek köszönhetően 

a kisgyermeket nevelő családok számára július elsejétől egyszerűsödik és felgyorsul 
a gyes ügyintézése, és kiemelte, hogy 2025 őszén megnyílhat Göd új bölcsődéje. Mint mondta, 

az elmúlt években már számtalanszor volt alkalma megtapasztalni annak az összefogásnak 
és összetartásnak a teremtő, kreatív erejét, ami az egész régiónkat és azon belül Gödöt is jellemzi.

Tuzson Bence:  Támogatást nyert a Németh László általános iskola gumiburkolatú játszótéri 
edzőpálya kialakítása, amivel a szabadtéri sportolási lehetőségeket bővítheti az intézmény



Huszonöt évvel ezelőtt két téma miatt 
került Göd az országos sajtó figyelmé-
be. Az egyik egy sajnálatos tragédia: 
május 28-án két tizenéves megölt egy 
tizenhárom esztendős fiút. Az áldozat 
apja és a rokonság a vérbosszú jegyé-
ben feketében járt-kelt a városban, és 
próbált információt szerezni a gyilkos-
ság körülményeiről. Bár a tetteseket 
két hét múlva elfogták, a család mér-
hetetlen fájdalmán ez keveset enyhít-
hetett – a vérbosszúról lemondtak, de 
a legszigorúbb, életfogytiglani börtönt 
kérték az elkövetőkre.

*

Megnyílt a Penny Market. Ez a hír ak-
koriban nagyobbat szólt, mintha nap-
jainkban nyitna egy újabb kereskedelmi 
lánc üzletet a városban. Hiszen ez volt 
az első önkiszolgáló szupermarket a te-
lepülésen. A gödiek odáig csak kisebb 
boltokban szerezték be a szükséges 
élelmiszereket és háztartási cikkeket. A 
hírről egyébként – az új üzlet professzi-
onalitásának és a környék örvendetes 
rendezettségének megemlítése mellett 
– nosztalgiázó hangvételű cikk szüle-
tett a korábbi boltocskákban tapasztalt 
szívélyesnek, családiasnak minősített 
kiszolgálásról. 

*

Átadták a Huzella Tornacsarnokot a 
Petőfi utcában. Az alsógödi iskola ta-
nulói és a Gödi Sportegyesület szak-
osztályai számára hiánypótló létesít-
ményt augusztusban, a városavatási 
események során tesztelték lakossági 
rendezvények helyszínéül is, miután a 
nyári záporok betessékelték az ünneplő 
közönséget a szabadtéri helyszínekről.

„Az utóbbi két hónapban Göd többször szerepelt az újságok hasábjain és a 
televízió képernyőjén, mint az eltelt 10 évben összesen. Különösen a bulvár-
lapok, valamint a kereskedelmi adók foglalkoznak velünk és botrányainkkal 
előszeretettel. Reméljük, ez nem lesz a városi státusz állandó kísérőjelensége. 
Legutóbb a véget érni nem akaró strandháború szerepelt a Tv 3 június 10-i 
Napkeltéjének Szauna című műsorán” – írták elődeink. A vita abból fakadt, 
hogy a korábbi bérlővel nem akart a Szegedi Sándor polgármester vezette 
testület szerződést hosszabbítani, a bérlő pedig minden eszközt bevetett an-
nak megakadályozására, hogy az önkormányzat saját kezelésébe vegye át a 
termálfürdő üzemeltetését. Végül a város nyert a peres ügyben, és ez azért is 
érdekes, mert a testület által benyújtott várossá nyilvánítási kezdeményezés 
pozitív elbírálásában nagy szerepe volt a termálvizű strandnak is.

10 Évforduló

ANNO 1999
Mi minden történt 25 évvel ezelőtt Gödön? A település egésze szempontjából 

legjelentősebb esemény természetesen az volt, hogy a nagyközség városi rangot kapott. 
Nem mindenki tudja, vagy emlékszik pontosan arra, hogyan, milyen események közepette történt 

a várossá avatás. Visszalapoztunk a Gödi Körképben 
a 25 évvel ezelőtti tavaszi, nyári lapszámokig, és így idézzük fel a korabeli történéseket.

Izgalmas éve volt Kammerer Zoltán-
nak is: az 1999-es zágrábi Eb-n K-2 
500 és 1000 méteren lett második 
Vereckei Ákossal.   A vb-n K-4 500 
méteren harmadik, 1000 méteren 
első lett. Az ob-n megszerezte első 
felnőtt bajnoki címeit, K-2 500 és 
K-1 1000 méteren.
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11Évforduló

*

Ebben az évben került sor a gödi Losonczy 
István cserkészcsapat jubileumi kiállítás-
megnyitójára is. Mint szerte az országban, 
a helyi szerveződést is feloszlatták 1948-
ban, és a tagok csak a Magyar Cserkész 
Szövetség 1988-as újjáalakulását követő-
en találkoztak újra. Mint a cikkből kiderül, 
1991. szeptember 14-én Magyarkúton 
mintegy negyven egykori cserkész jelen-
létében határoztak a gödi cserkészet újjá-
alakulásáról. A találkozón felvonták a csa-
patzászlót, melyet Kun Tibor talált meg 
a felsőgödi templom gyóntatószékének 
tetőszerkezetében. A zászlót 1948-ban 
dr. Antall Pál esperes-plébános rejtette el. 
Jankai László elhozta az általa őrzött cser-
kész és farkaskölyök zászlókat, jelvénye-
ket. Kishonti István jóvoltából előkerült az 
1935-től vezetett csapatnapló is, melyet 
– mint utolsó naplóvezető – ő őrzött meg. 
A 801-es csapat alapvetően 1929-ben 
alakult Felsőgödön, ’91-es újraalakulást 
követően 2008-ban oszlott fel. De nem 
ért véget a történet. 2020-ban 801. szá-
mú Csillagösvény cserkészcsapat néven 
újraalakult, ők a Búzaszem iskola regös-
cserkész csapata.

A városi cím hivatalos átadása augusz-
tusban történt. A Szent István-napi ün-
nepséget a Várdombon, a várossá válás 
tiszteletére az ökumenikus szertartást a 
Szent István katolikus templomban tar-
tották.

Ezen a napon avatták fel a templom-
ban a hívek adományaiból vásárolt új 
orgonát is, Szotyori Nagy Gábor egy-
kori református lelkész értő tolmácso-
lásában hangzottak el Bach-, Liszt-, 
Bux tehude-, Pikéthy Tibor- és Luigi 
Bottazzo-művek. Mint ismeretes, a ka-
tolikus templomot 1993-ban egy betörő 
felgyújtotta, az akkor 85 éves épületet le 
kellett bontani. Az új templom 1999-ben 
csupán három esztendeje állt, és hu-
szonöt éve sikerült az egyházközségnek 
az orgonát megvásárolni.

Ünnepélyesen felavatták a Torna-
csarnokot, a Huzella iskola udvarán 
kulturális programokat szerveztek gödi 

csoportok közreműködésével és Ba-
jor Imre kabaréjával. Fellépett a Maszk 
Bábszínpad, az utcabálon a Scarabeus 
játszott.

Másnap, augusztus 21-én zenés éb-
resztőt fújt az utcákon a hintó- és lovas-
felvonulás, majd a Városháza udvarán 
tartották a várossá avatási ünnepséget. 
A fő vendég Göncz Árpád köztársasá-
gi elnök volt, aki gödi kötődései okán 
is örömmel adta át hivatalosan a városi 
címet.

A folytatásban sportprogramok, a 
Gödi Almanach 5. kötetének bemuta-
tója, újabb Scarabeus-buli – ezúttal a 
hagyományos, a Homokszigeten – és 
fáklyás, csónakos felvonulás, majd tűzi-
játék is volt a Duna-part(ok)on.

A programsorozat harmadik napján 
a Felsőgödi református templomban a 
Psalmus Ökumenikus Énekkar adott 
hangversenyt.

A várossá válás tiszteletére bemu-
tatott ökumenikus szertartáson Ország 
Tibor akkori plébános (díszpolgárunk, 
akinek a nevéhez az alsógödi templom 
újraépítése és a Búzaszem iskola létre-
hozása is szorosan kötődik) Tamási Áron 
„azért vagyunk a világon, hogy valahol 
otthon legyünk benne” gondolatából ki-
indulva tette fel a ma is érvényes kérdést: 
mit jelent az otthon? Mint mondta: az 
ember keresi a belső egyensúlyt, amely 
segít megtalálni az igazi otthont, s lehe-
tővé teszi, hogy otthonosan mozogjon 
ott, ahol él, jelen esetben Gödön. Szent 
István igazi nemzetté formálta hazánkat 
az akkori Európában. A plébános első 
királyunk segítségét kérte, hogy ezer év-
vel később is otthon érezzük magunkat e 
hazában és városunkban is. Majd hozzá-
tette: most különösen fontos és időszerű 
elgondolkodni azon, hogy egyénenként 
mit tudunk tenni a településünkért.

NAGYKÖZSÉGBŐL VÁROS

Június 7-én keltezett levelében 
dr. Pintér Sándor belügyminiszter 
tájékoztatta a polgármestert arról, 
hogy a köztársasági elnök úr dön-
tött a nagyközségi önkormányzatok 
képviselő-testületei által benyújtott 
várossá nyilvánítási kezdeménye-
zésekről.

„Örömmel tájékoztatom a képvi-
selő-testületet, a polgármester urat 
és a lakosságot, hogy a Magyar 
Köztársaság Elnöke 1999. július 
1-ei hatállyal Göd nagyközségnek 
városi címet adományozott. Enged-
je meg, hogy elsőként gratuláljak 
ahhoz az eredményes munkához, 
melyet a nagyközség a település 
fejlődéséért tett. Különösen elis-
merésre méltó a városi színvonal, a 
térségi szerep kibontakoztatása az 
utóbbi években, melyet intézményi, 
közműhálózati beruházásokkal, ál-

talában a településkép formálásával 
és a szellemi, kulturális élet vonzá-
sával értek el. Kívánom, hogy az új 
város fejlődését, az önkormányzat, 
a lakosság együttes, alkotó munká-
ját további dinamizmus jellemezze 
és sok siker kísérje.”

A polgármesteri hivatal udvar felőli homlok-
zatán helyezték el Göd várossá avatásának 
emléket állító emléktáblát

HÁROMNAPOS PROGRAMSOROZATTAL ÜNNEPELTÜNK

Összeállította: V. Pálfai Kinga
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Kitört a vakáció!
KASTÉLY ÓVODA

Az intézményből a nevelési év végén 83 gyermek ballagott el. A követ-
kező évre 125 kisgyermeket írattak be a szülei az óvodába, mely így 
maximális létszámmal, 394 fővel működik majd szeptembertől.

KINCSEM ÓVODA

Az intézménytől 124 kisgyermek vett 
búcsút, helyükre szeptembertől 99 új 
kis óvodást írattak be. Az óvodában úgy 
számolnak, hogy várhatóan teljes lét-
számmal, 390 fővel működnek majd a 
következő nevelési évben is.

Külön felhívták a figyelmet: „A betöltet-
len férőhelyeinkre további jelentkezőket vá-
runk az október, november és december 
hónapban a 3. életévüket betöltő gyerme-
kek közül, a körzethatárokra való tekintet 
nélkül. A jelentkezőket a kérelmek beérke-
zési sorrendjében, a férőhelyek számának 
erejéig áll módunkban felvenni.”

A SZIVÁRVÁNY BÖLCSŐDE 
július 15-től augusztus 11-ig zárva lesz.

Az iskola tanévzáró ünnepségének ke-
retében 11 nyolcadik osztályos tanuló 
ballagott el. Az intézmény valamennyi 
növendéke dicséretben, dicsérő oklevél-
ben részesült, miután mindenki teljesített 
valami nagyot az elmúlt tanévben is.

A Búzaszem legrangosabb elismerése 
az Arany Búzaszem Díj. Idei kitüntetettek:
  a ballagó Napsugár osztály a közös-

ségi együttműködésért, egymás ter-
heinek hordozásáért; 

  Gerber Bori, a Búzaszem egykori igaz-
gatóhelyettese, aki a lelki napok rend-
szerének kidolgozását vezette, s a Bú-
zaszem mai arculata viseli a kézjegyét;

  Szabó Miklósné Erzsike, aki húsz esz-
tendeje segíti a Búzaszem közössé-
gét, s kíséri szeretettel a gyerekeket;

  az Erdélyi család – Kedves Ágota és 
Erdélyi Ákos –, akik öt gyermeküket 
kísérve, az első elindult osztálytól 
kezdve a most búcsúztatott tanév vé-
géig a közösség formálói voltak;

  és Heltovics Ede, a lelki napok gon-
dozásáért és a közösségi fáradozá-
sokért.

A búzaszemes gyerekek mindannyi-
an növendékei a művészeti iskolának 
is, az elmúlt tanév során szerzett tu-
dásukról június első szombatján, a 
Hagyományok Napján adtak ízelítőt 
családjaiknak és az érdeklődőknek. 
Táncaikkal, muzsikálásukkal, énekeik-
kel felölelték szinte a teljes Kárpát-me-
dencét. 

A 2024/2025-ös tanévre 24 első 
osztályos gyermek iratkozott be a csa-
ládias, keresztény, magyar hagyomá-
nyokat éltető iskolába.

MAGYARORSZÁG JÓ TANULÓJA, JÓ SPORTOLÓJA. 
Díjazták a Magyarország jó tanulója, jó sportolója és a Magyarország te-
hetsége pályázat kiválóságait. Előbbi az általános iskola 5–8. osztályos, 
utóbbi a 9–13. évfolyamos tanulókra vonatkozó pályázat. Kiváló tanul-
mányi és sporteredményeik után Gödről három ifjú kajakos – Czirbus 

Máté, Kovács Bozsidár és Varga Zalán – kapta meg a kitüntetést, akik 
a Huzella Tivadar Két Tanítási Nyelvű Általános Iskola tanulói. Szabolcs 
Balázs, a Németh László Általános Iskola 7. a osztályos tanulója, a Városi 
Sportegyesület Dunakeszi tollaslabda szakosztályának sportolója, a kor-
osztályos válogatott keret tagja második alkalommal nyerte el a címet.
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BÚZASZEM KATOLIKUS ÁLTALÁNOS ISKOLA ÉS MŰVÉSZETOKTATÁSI ISKOLA

 Idén 11 nyolcadik osztályos 
 tanulótól búcsúztak 
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Ballagási képünk a Fácán óvodaegységben készült, a Pitypang csoport ünnepén



13Kicsöngetés

Június 21-én, péntek délután 101 
végzős diák vett búcsút az alsógödi 
iskolától.

A bizonyítványosztás június 27-én 
zárta le a tanévet, habár tíz nappal 
korábban egy fergeteges gyermekna-
pi program tulajdonképpen kimond-
va-kimondatlanul elindította a vakáci-
ós érzéseket mindenkiben. A mintegy 
negyven különböző próbatétel elé állí-
tó helyszínnel, robotokkal, elektromos 
autókkal, óriás társasjátékkal meg-
szervezett energikus programot az 
E-on aktív közreműködésével szervez-
te meg a tantestület, a programot az 
önkéntes tűzoltók jóvoltából egy óriási 
zenés habparti zárta az iskolaudvaron.

A leendő elsősök száma 84 fő, a 
következő esztendő várható tanulói 
létszáma összesen 865 fő.

A legeredményesebb huzellás diákok 
a 2023/2024-es tanévben:

Zrínyi Ilona Matematikaverseny, 
vármegyei forduló

1. hely: Robotka Móric Mihály 4. e 
Csapatverseny:
 3. hely,/3. évfolyam: Filkor Dominik, 
Fiore Vince, Hajniss Máté
 3. hely/4. évfolyam: Barna Gréta Julianna, 
Robotka Móric Mihály, Szabados Noel
 2. hely/8. Évfolyam: Farkas Bence, Gollmer 
Gréta, Varsányi Benedek

Tudásbajnokság, vármegyei forduló
1. hely: Barna Gréta 4. d, angol haladó 

 3. hely: Aradvári Emma 2. a, olvasás, szö-
vegértés; Nagy Sára 3. c, magyar nyelv

Verőcei angol civilizáció verseny
 2. hely: Megadja Fruzsina, Veres-Kiss 
Bendegúz, Kvitkovszky Márton, Gémesi 
Márton, Horváth Máté, Gáspár Boldizsár, 
Csuthy Flóra, Gréczi Márk, Garaguly 
Nándor, Kovács Dávid, Cseh Gergő
 3. hely: Bartalos Léna, Kovács Szonja,  
Czinege Johanna, Alakszai Janka, Gellai 
Mirabel, Holló Borbála, Foltyn Panna 7. c

DDC ösztöndíj: Megadja Fruzsina

Váci Madách Imre Gimnázium 
Német Nyelvi Verseny

1. hely: Varsányi Benedek 8. a
2. hely: Konviczny Dóra 8. a

Angol Nyelvi és Civilizációs Verseny 
 1. hely: Berecz Ákos, Kolozsvári Benedek, 
Nagy Benedek, Winkler-Lajtai Rebeka

Pest Vármegyei Komplex Angol Verseny 
 1. hely: Trenovszki Zoé 6. c,  
Foltyn Panna  7. c

Verőcei országos angol verseny:
1 arany fokozat: 7. d csapata
3 ezüst fokozat: 7. c csapatai
2 bronz fokozat: 7. c csapatai

Angol Fóti Szépkiejtési Verseny:
1. hely: Nyárády Hanna 2. c
2. hely: Molnár Hédi 1. c

2. hely: Csonka Zselyke 4. d 
különdíjas: Ladányi-Soós Réka 4. d

Szőnyi 130 országos rajz alkotópályázat
1. hely: Gáspár Boldizsár 7. c
4. hely: Kovács Szonja 7. c

Országos versenyek eredményei:
MatekÁsz
1. hely: Hajniss Máté 3. c 

Országos színjátszó verseny
Arany minősítés: Gézengúzok
 Raits Jázmin 8. c, Kovács Lilla Luca 8. b, 
Bartalos Léna 7. c, Nagy-Karpiniak Flóra 
7. c, Kiss Virág Boglárka 7. d,  
Csutorás Anna Nóra 5. d, Szabó Flóra 5. b,  
Csonka Zselyke 4. d, Nagy-Karpiniak  
Janka 4. d, Papp Noémi 4. d,  
Boldog Szonja 4. e, Czinege Patrik,  
Bojti-Hurak Zara 6. a, Kemecsei Laura 6. a, 
Mocsinka Blanka 6. b, Somogyi Zsófi 4. d

Országos fotópályázat 
 Csapat 1. hely: Adorján Anna, Golyán 
Sára, Kasinszky Alíz, Paolovics Nárcisz, 
Pistyúr Lili

MAFOSZ 46. Országos Diákfotó-pályázat 
ált. isk. kategória (iskolák versenye):

 1. hely: Paulovits Nárcisz 7. d,  
Kasinszky Alíz 7. d, Adorján Anna 7. d, 
Tarjányi Ádám 5. a, Konviczny Réka 5. a, 
Kuzsel-Metz Olívia 5. a,  
Paulovits Nárcisz 7. d, Golyán Sára 7. d, 
Adorján Anna 7. d

HUZELLA TIVADAR KÉT TANÍTÁSI NYELVŰ ÁLTALÁNOS ISKOLA
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A ballagási ünnepségen 97 tanuló búcsúzott 
az intézménytől. A nyolcadik évfolyamon 
mindenki sikeresen felvételizett, 94%-uk 
érettségit adó képzésre jelentkezett: 48 ta-
nuló gimnáziumba, 43 tanuló technikumba 
és szakgimnáziumba, 6 tanuló pedig szak-
képző iskolába nyert felvételt.

A művészeti tanévzárót június 25-én tar-
tották. Az általános iskola alsósai és felsősei 
külön időpontokban zárták le a tanévet két 
nappal később.

A Művészeti Iskola egyik legaktívabb 
időszakát élte júniusban, amikor a képző- 
és iparművész tanszakosok év végi kiállítá-
sát, a kortárs és a néptánc gálákat, tanszaki 
koncerteket, tanári hangversenyt tartották.

A felsőgödi iskolába 110 leendő első 
osztályos iratkozott be, velük együtt várha-
tóan 800 fővel kezdődik majd el az új tanév 
szeptemberben.

Legeredményesebb diákok:
Az iskola legrangosabb kitüntetése a 
Németh László-emlékérem, nyerteséről a 
végzős diákok és tanáraik titkos szavazása 
dönt. Az érmet Szabó Hajnalka, Kerényi Je-
nő-tanulmányi díjas szobrászművész készí-
tette el. A Németh László-emlékérmes idén 
Milassin Máté 8. d osztályos tanuló lett.
A Németh László-díjat három kategóriá-
ban adják át: 
I.    fokozatát azok a tanulók kapják, akik nyolc 

éven keresztül kitűnők voltak; 

II.   fokozatát kapják azok, akik a felső tagoza-
ton kitűnők voltak; 

III.  fokozatát pedig azok a tanulók, akik 8. év-
folyamon kitűnő vagy 3 felsős évfolyamon 
kitűnő és egyszer pedig jeles (4,8) tanul-
mányi eredményt értek el.

Németh László-díjban részesültek:
Galbavy Zsófia 8. a, 3. fokozat
Garay Zsuzsanna 8. a, 1. fokozat
Geiger Éva 8. a, 1. fokozat
Kulcsár Szófia 8. a, 1. fokozat
Skorka Emma 8. a, 3. fokozat
Szathmári Gergő 8. a, 3. fokozat
Selmeczy Péter 8. a, 2. fokozat
Kárai Máté János 8. b, 1. fokozat
Petz Janka 8. b, 1. fokozat
Tisch Janka 8. b, 1. fokozat
Nagy Karolina 8. b, 3. fokozat
Galambos Fanni Lotti 8. b, 3. fokozat
Demecs Máté 8. c, 1.fokozat
Cuczor Ada 8. c, 2.fokozat
Cuczor Amina 8. c, 3.fokozat
Lázián Tamás 8. c, 3.fokozat
Lovas Lilla 8. d, 1. fokozat
Varsányi Panna 8. d, 1.fokozat
Bartus Evelin Lea 8. d, 3. fokozat
Mádl Matilda Róza 8. d, 3. fokozat

„Jó tanuló, jó sportoló” címet kapott:
Horváth Natália 8. d
Zámbor Nina Gabriella 8. d
Makrai Damos Krisztián 8. b
Milassin Máté 8. d

A Tartsd körforgásban! országos újrahasz-
nosítási pályázaton Petz Janka 8. b osztá-
lyos tanuló 1. díjat nyert a Másodvirágzás 
jeligéjű ruhájával.

A XVI. Országos Lubik Imre Trombitaver-
senyen Erdei Olivér 5. d tanuló 3. helye-
zést ért el.

A Tudásbajnokság Levelező versenyen 
arany minősítést kaptak: Siftár Fanni, Fehér 
Anna és Kántor Barnabás 4. a osztályos ta-
nulók magyar, illetve matematika tantárgyból.

A Bolyai Természettudományi Csapatver-
senyen országos 12. helyezést értek el: 
Bese Bodza Anna (8. b), Kárai Máté (8. b), 
Czuczor Ada (8. c), Telek Antal (8. c). illetve 
Zajácz Iván, Mácsik Regő, Dravecz Marcell, 
Kádas Lilien 3. a osztályos tanulók.

A XVI. Országos Gitárversenyen 1. he-
lyezést ért el és különdíjat kapott Csonka 
Levente Zsolt.

A VI. Biatorbágyi Regionális és Budapesti 
Gitárfesztiválon ezüst minősítést kapott 
Balázs Zselyke, kiemelt aranyat és külön-
díjat Csonka Levente Zsolt.

A Kenguru matematika versenyen orszá-
gos I. helyezést ért el Kiss Nóra Helka 2. d 
osztályos tanuló.

A Pontvelem „Elő az elemmel” országos 
versenyen iskolánk 830 kg elemet gyűjtött, 
ezzel Pest vármegyében a 3. díjat értük el.

Az intézmény a „Legaktívabb Iskola” pá-
lyázaton indított anyaga a zsűri kiemelése 
mellett az ország tíz legjobbja közé jutott, 
ezzel jelentős alapítványi támogatást ér-
demelt. A pályázatot Bereginé Antal Csilla 
mesterpedagógus készítette el, bemutatva 
abban a fenntarthatósági héten zajlott sok-
rétű ökotudatos tevékenységet.

A ballagáson rendhagyó módon Kammerer 
Zoltán, Göd polgármestere is oklevelet kapott, 
amelyben megköszönték az iskoláért tett ön-
zetlen munkáját.

GÖDI NÉMETH LÁSZLÓ ÁLTALÁNOS ISKOLA ÉS ALAPFOKÚ MŰVÉSZETI ISKOLA
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A templom felszentelését dr. Raffay 
Sándor, az akkori bányakerületi püs-
pök végezte el. A korabeli tudósítás 
szerint a bejáratnál állva megköszönte 
a díszes fogadást, majd „a fiókegyház 
felügyelője, Horch Ernő üdvözlősza-
vak kíséretében átnyújtotta a templom 
kulcsát, mellyel a templom ajtaját a 
püspök úr kinyitotta és a gyülekezettel 
együtt Badendorfer Géza ny. igazgató 
úr által kezelt harmónium hangjai mel-
lett bevonult a templomba, elfoglalva 
helyét a református presbiter, Mihály 
György asztalosmester által készített 
padokban, s megkezdődött az isten-
tisztelet...”

Az egykori jegyzőkönyv tanúsága 
szerint a püspök úr kiemelte: „Ez a ma-
roknyi gyülekezet a kis falat kenyerét 
osztotta meg arra a célra, hogy ezt a 

templomot, a jóságos Istennek ezt a 
szent házát felépíthesse.”

– Ez az örökség ránk nézve, ma 
élőkre nagy felelősséget ró. Többszörös 
generációváltás után a vasárnaponként 
megszólaló harang istentiszteletre hí-
vogat bárkit, aki lelki elcsendesedésre 
vágyik. És a templom időről időre meg 
is telik egy-egy nagyobb ünnep vagy 
koncert okán, de az évközi alkalmak 
csendesek – osztotta meg az esemény 
kapcsán gondolatait lapunk olvasóival 

Tóthné Barcs Ágnes, presbiter, hittanár. 
– A hétköznapokban az idén megújult 
presbiteri közösség tagjai a hívőkkel 
együtt – Máté gondolatával: „Ahol a 
kincsed, ott a szíved” – azért is osztják 
meg idejüket a család, a munka és az 
egyházi teendők között, hogy a temp-
lom, az Isten háza továbbra is a lelki 
közösség találkozóhelye legyen.

Az akkori, püspök úrtól idézett ünne-
pi metaforában benne rejlik a ma embe-
réhez szóló kérdés: én manapság mit 
osztanék meg, egyáltalán adnék-e va-
lamit azért, hogy egy templom felépül-
hessen, egyáltalán fennmaradhasson? 
Még tovább gondolva: miféle kegyhe-
lyet építek ma saját magamban?

Reménységünk szerint olyat, ami 
Reményik Sándor versében is olvasha-
tó: „Mi kövek voltunk... / Hevertünk hét 
országban szerteszéjjel, / Utak mentén, 
száraz patakmederben... / De jött egy 
ember, törékeny beteg, / A lelke égett, 
szíve dobogott, / Az az ember templo-
mot álmodott... / Az az ember keresett 
s megtalált / És azt mondta nekünk, Ti 
templom lesztek, / Falakká fogtok ösz-
szeállni, / És visszaveritek az Ige hang-
ját.”  VPK

A Pázmány Péter utcai buszmegállók 
váróit párban cserélték újra. A típus és 
anyaghasználat kiválasztásában a Fő-
építészi Iroda működött közre. A cél a 
könnyen karbantartható és tisztítható 
felületek létrehozása volt. A buszvárókat 
egyedivé teszi a hátfal egyik elemébe rej-
tett gödi címer, az új reklámfelület pedig 
azt segíti, hogy a lakosok jobban megis-

merhessék a gödi programokat. A visz-
szajelzések alapján az új várók elnyerték 
a lakosság tetszését. A buszöblök men-
tén kialakított virágágyások még kelle-
mesebbé teszik a várakozást, érkezést. 
A jövőben a tervek szerint először olyan 
helyszínekre telepítenének ebből a típus-
ból, ahol jelenleg még nincs fedett váró, 
mint például a Nemeskéri út mentén.

95 éve szentelték fel a templomot
Június 16-án a százéves harang 
ünnepi istentiszteletre hívta 
egybe az alsógödi evangélikus 
gyülekezetet. 1929-ben  
az alapkőletételtől számított 
mintegy hét hónap alatt épült fel 
a kis klinkertéglás templom 
a mai Luther utcában.
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INTELLIGENS A ZEBRA

Biztonságosabbá építették át 
a nagy forgalmú, jelzőlámpa 
nélküli Pesti út–Jávorka Sán-
dor utcai gyalogátkelőt. 

Az új kialakításnak köszön-
hetően a gyalogost nem takar-
ja ki a buszöbölben lévő jármű, 
és a telepített intelligens zebrá-
nak köszönhetően, ha egy já-
rókelő át akar kelni a zebrán, a 
megfelelő zónába lépve auto-
matikusan működésbe hozza 
az oszlopokba épített világí-
tást. Ez pedig messzebbről 
felhívja a járművezetők figyel-
mét arra, hogy adják meg az 
elsőbbséget a gyalogosoknak.

HELYÜKRE KERÜLTEK AZ ÚJ BUSZVÁRÓK



HUSZÁR ERIKA óvónő, drámapedagógus. Minden létező 
szállal Gödhöz kötődik: már a nagyszülei is itt születtek, most 
abban az intézményben óvja a kicsiket, ahova anno óvodás-
ként járt. Az alsógödiek ismerhetik a postáról, a Huzella iskolá-
ból, a Pedagógiai Szakszolgálatból – ahol korábban dolgozott. 
Éveken át vezetett foglalkozásokat a Családsegítő Szolgálat 
nyári táboraiban. Tanult hangképzést, színjátszást, szeret éne-

kelni, a gödieket rendszeresen szólítja meg közös éneklésre, 
például az adventi időszakban. A Kastély Óvoda Mesejátszók 
csoportjának vezetője. Európa-bajnoki bronzérmes sárkány-
hajós. Két fia és egy unokája van. A Kincsem és a bátrak földje 
című első gödi mesekönyv egyik szerzője, meséjében a Fácán 
vendéglőnek és az egykor ott dolgozó nagymamájának is em-
léket állít.

16 Kíváncsi kérdéssor

1.  Melyik a legemlékezete-
sebb születésnapi aján-
déka?
– Két meghatározó szü-
letésnapi élményem 
van, ami valóban aján-
dék. Az egyik: a szü-
letésnapomon derült 
ki, hogy várandós 
vagyok az első gyer-
mekemmel – ezt elég 
nehéz überelni. Az 
ötvenedik születés-
napom pedig attól lett 
felejthetetlen, hogy egy 
gyerekkori barátnőmmel 
kirándultunk egyet Zebe-
génybe, felmentünk a hegyre, 
ahol ő elővett egy darab papírt 
egy verssel, amit én írtam neki a 18. 
születésnapjára, és ezt ott felolvasta 
nekem. Ilyet én korábban filmekben 
láttam. Bőgtünk mindketten.

2. Melyik a kedvenc helye Gödön?
– Most persze erre válaszolhatnám, 
hogy a Fácán vendéglő, amelyről 
a mesémet írtam a gödi kötetbe, 
de az abszolút győztes az alsógödi 
Duna-part, ami tele van az én éle-
tem nyomaival. Pici koromban apu-
kámmal jártam oda, hintáztatott és 
mesélt nekem sok mindenről. Aztán 
ott evickéltem a kajakedzéseken, 
mint annyi gödi gyerek, és sokszor 
beborultam – nem gondoltam volna 
akkor, hogy lesz még olyan vízi jár-
mű, amit megülök, sőt versenyezni 
is fogok benne. Aztán később én 
jártam oda a gyerekeimmel játszani, 
fürdeni. Negyvenéves korom után ott 
kezdődött a sárkányhajós kötődé-
sem. Mostanában chi kungozni meg 
tai chizni járok le kora reggelenként. 

El nem tudom képzelni az életemet 
enélkül a partszakasz nélkül.

3.  Kinek szokta adni az adója 1%-át?
– Én gyerekekkel foglalkozom, ők a 
gyengéim, és az, hogy ők mindent 
megkapjanak, ami a fejlődésükhöz 
szükséges, ezért az óvodának szok-
tam adni. Más módokon persze szí-
vesen segítek másoknak is.

4. Mire sajnálja az időt?
– A közelmúlt egyik felismerése az, 
hogy mennyire fontos, hogy tudato-
san figyeljünk a saját energiáinkra. 
Magunkért mi vagyunk a felelősek. 
Ezért igyekszem nem tölteni olyas-
mivel időt, ami viszi az energiám. 
Ha pedig muszáj ilyen nemszeretem 
dolgokkal foglalkozni, akkor kere-
sem abban is azt a pozitívumot, ami-
ből profitálok.

5. Mire nem sajnálja a pénzt?
– Most már azt, ami az épü-

lésemet, fejlődésemet 
szolgálja, megengedem 

magamnak, még akkor 
is, ha elsőre nagy fa-
latnak tűnik. Az a ta-
pasztalatom, hogy az 
ilyen dolgokra kiadott 
pénz meg is térül.

6. Milyen fotó a hát-
térkép a telefonján?

– Egy utazás egyik 
képe, ami azt örökíti 

meg, ahogy éppen egy 
kiselefántot mosdatok. Ez 

egy olyan „életem lehetősé-
ge” volt, ami a sárkányhajózás-

sal függ össze: Malajziában volt egy 
verseny, amire a barátaimnak kö-
szönhetően én is kijuthattam. Nem 
elég, hogy először ültem repülőn, 
de ha már odáig mentünk, akkor 
Szingapúrban, Thaiföldön és Kuala 
Lumpurban is jártunk az út során. El-
képesztő nagy élmény volt, nagyon 
hálás vagyok érte.

7.  Kíváncsiságból kivel cserélne éle-
tet egyetlen napra?
– Egy időutazóval. Szeretnék részt 
venni olyan eseményeken, amiket 
kihagytam, mert vagy még nem is-
mertem az illetőt akkor, amikor az 
az esemény zajlott, vagy nem éltem 
még. Például ilyen a szüleim esküvő-
je vagy az énektanárnőm fiatalkora, 
amikor láthattam volna színpadon, 
primadonnaként. Szóval lehetnék 
máshol és máskor, de én magam 
lennék mégis.

V. Pálfai Kinga
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NYÁRON SEM ÁLLNAK LE AZ ÉPÍTÉSEK. 

Az Alagút utcán a Mikszáth és Babits utcák között, a Béke 
úton a Radnóti és Jókai utcák által határoltan, illetve a Deák 
Ferenc utcán a Vasút sor és a Kálmán utca között már el-
készültek az új járdaszakaszok, és a Pesti út 88. szám előtt 
is kijavították a balesetveszélyes részt a Szemper Plusz Kft. 
munkatársai. Mire lapunk az olvasók kezébe jut, a Regős 
utca teljes hosszán is átadják az új járdát, melyet a Penta 
Kft. épít.

A folytatásban a felsőgödi településrészen a vasút mentén 
észak felé haladva a Család, az Árpád és a Sződi utcákban 
készülnek járdaszakaszok, első körben a Kálmán utcáig. A 
beruházási osztály koncepciója az, hogy további forrás érke-
zése esetén ezt az irányt folytatva, tehát a vasútállomásoktól 
és a buszmegállóktól kiindulva építik ki egyre jobban a biz-
tonságos gyalogosközlekedést biztosító járdákat.

Újabb szilárd burkolatú utak készültek el: Felsőgödön már 
használatba is vehették a frissen aszfaltozott Csaba és Déli-
báb utcákat az ott lakók és az arra közlekedők.

Az intézményben jelenleg idősek nap-
pali ellátása, szociális étkeztetés, házi 
segítségnyújtás és jelzőrendszeres házi 
segítségnyújtás szociális alapszolgálta-
tások működnek. A pályázat épületbő-
vítést, külső és belső felújítást, meglévő 
épület gépészeti felújítását, pihenő- és 
családbarát helyiség kialakítását és az 
akadálymentesítés érdekében az eme-
leti irodahelyiségek földszintre helyezé-
sét tartalmazza.

A férőhelybővítés egyik célja, hogy 
lehetővé váljon demens személyek 
gondozása. A kielégítőbb szolgáltatást 
és az idősek nappali ellátásának ma-
gasabb színvonalát a tálalókonyha fej-
lesztésével, a szociális étkeztetéshez 
kapcsolódó gépjármű beszerzésével, 
valamint bútorok, berendezési, felsze-
relési tárgyak, sporteszközök beszerzé-
sével kívánja biztosítani az önkormány-
zat. Az épület energetikai besorolását a 
meglévő épület gépészeti felújításával, 
megújuló energiaforrások segítségével, 
levegő-víz hőszivattyús rendszerrel, va-
lamint napelemek telepítésével fejlesztik. 
Felújítják a kerítést, akadálymentes par-
kolót hoznak létre. Az udvar egy részé-
ben idősek kertjét, esőkertet, érzékek 
kertjét  alakítanak ki, magaságyásokat 
telepítenek majd, kerékpártároló épül, 
kerékpártámaszokat helyeznek ki. 

Az energia- és költséghatékony, kör-
nyezet- és családbarát megoldásoknak 
köszönhetően, a fejlesztés eredménye-
ként az Alapszolgáltatási Központ által 
nyújtott szolgáltatások minősége, szín-
vonala nagymértékben javul. A projekt-
ről bővebb információ olvasható a god.
hu oldalon.

Hatékony és környezetbarát megoldások
Göd Város Önkormányzata 
a tulajdonában és fenntartásában 
álló Gödi Alapszolgáltatási 
Központ székhelyéül szolgáló 
intézmény fejlesztésére pályázott, 
és 208,1 millió forint vissza 
nem térítendő európai uniós 
támogatásban részesült. A projekt 
jövő év március 31-ig fejeződik be.

Göd Város Önkormányzatának TOP_
PLUSZ-3.3.2-21 Helyi egészségügyi 
és szociális infrastruktúra fejleszté-
se című felhívásra beadott pályázata 
208,1 millió forint vissza nem téríten-
dő európai uniós támogatásban ré-
szesült. A projekt a Terület- és Telepü-
lésfejlesztési Operatív Program Plusz 
keretében valósul meg. A fejlesztés fő 
célja az Alapszolgáltatási Központ fej-
lesztése Gödön.
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SEBESSÉGMÉRŐ LÁMPA BÓCSÁN. Göd-Újtelepen befejeződött 
a sebességmérő lámpa telepítése. A szerkezet egyelőre csak 
méri a járművek sebességét – a tapasztalatok szerint már ez 

is figyelmezteti az autóvezetőket, és lassítja a tempót. A ké-
sőbbiekben, ha valaki átlépi a megengedett sebességet, a 
közlekedési lámpa büntetésképp pirosra fog váltani.
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1. ÁTVÉTELI PONT
Egy ingatlanról az átvételi napokon ma-
ximum 10 zsákot (bármilyen 120 literes 
kukazsákban), vagy 10 köteget, vagy 1 
m³ nem zsákolható hulladékot vesznek 
át térítésmentesen, tavaly óta új átvé-
teli ponton (ez a Zrínyi Miklós utca felől 
a földúton tovább haladva helyezkedik 
el, és a Nemeskéri út felől is megköze-
líthető). Amennyiben valaki ennél több 
hulladékot szeretne leadni, az már té-
rítésköteles: 1 darab 120 literes zsák 
860 forint, 1 m³ 8600 forint. A térítési 
díjat a helyszínen kell kifizetni.

Az ingyenes leadási lehetőséget ki-
zárólag gödi lakosok, saját, eredeti sze-
mélyi igazolvány és lakcímkártya felmu-
tatásával, továbbá az utolsó időszaki 
hulladékszállítási díjbefizetést igazoló 
csekkszelvény vagy átutalási igazolás 
bemutatását követően vehetik igény-
be. Üdülő ingatlannal rendelkező ügy-
felek saját, eredeti személyi igazolvány 
felmutatásával és az utolsó hulladék-
szállítási díj számlájának befizetésével 
igazolhatják, hogy gödi nyaralójukból 
származik a zöldhulladék.

Az átvételi ponton leadott zöldhulladé-
kot ki kell önteni a zsákokból. Rönköket 
és egyéb hulladékot nem vesznek át.

Mikor adható le a zöldhulladék 
az átvételi ponton?

Július 6., szombat, 8–12 óra
Július 17., szerda, 10–16
Július 20., szombat, 8–12
Július 31., szerda, 10–16
Augusztus 3., szombat, 8–12
Augusztus 14., szerda, 10–16
Augusztus 17., szombat, 8–12
Augusztus 28., szerda, 10–16
Augusztus 31., szombat, 8–12
Szeptember 11., szerda, 10–16
Szeptember 14., szombat, 8–12

2. ELSZÁLLÍTÁS HÁZTÓL
A cég az április 1. és november 29. 
közötti időszakban az előre kihirdetett 
időpontokban elszállítja az ingatlanok 
elé kihelyezett zöldhulladékot. A szállí-
tásra jogosító címkével ellátott zöldhul-
ladékgyűjtő edényeket a szállítás nap-
ján reggel 7 óráig kell az ingatlanok elé 
kihelyezni. 

A kukák terhelhetősége 120 literes 
tartály esetén 20 kg, 240 literes tartály 
esetén 40 kg – ezeket  meghaladó súly 
esetén műszaki okok miatt nem ürítik ki 
az edényeket.

Mikor zajlanak a szállítások?

120 LITERES EDÉNY ESETÉN
ç  a 28. héten: július 8–12.
ç  a 30. héten: július 22–26.
ç  a 32. héten: augusztus 5–9.
ç  a 34. héten: augusztus 19–23.
ç  a 36. héten: szeptember 2–6.

240 LITERES EDÉNY ESETÉN
ç  a 28. héten: július 8–12.
ç  a 32. héten: augusztus 5–9.
ç  a 36. héten: szeptember 2–6.

Aki ennél több zöldhulladékot szeretne 
elszállíttatni, annak speciális zsákokat 
kell vásárolnia; ennek ára: 350 forint/
darab. Természetesen az is vásárolhat 
ilyen zsákot, és kiteheti a szállítás nap-
ján, akinek egyébként nincs zöldhulla-
dékgyűjtő edénye. 

A zsákban kihelyezett zöldhulladék 
nem keveredhet más hulladékkal (pél-
dául kővel, betonnal, vegyes hulladék-
kal), mert ez akadályozza a feldolgozási 
folyamatot. Ha a cég munkatársai még-
is ilyet látnak, nem kötelesek azt elszál-
lítani.

Melyik gödi üzletekben szerezhető be 
a zöldhulladékgyűjtő zsák?

Fakusz-H.B.Kft. – Gazdabolt: Pesti út 82/A
Wolav Kft., Gazdabolt: Ady Endre út 8.
Mosoly ABC: Alagút utca 12/6.
Virágzó Dunakanyar Bt.: Révay utca 33.

Tudnivalók a zöldhulladékszezonban
A Gödi Hulladékgazdálkodási Nonprofit Kft. a lakosság részére 
április eleje óta folyamatosan lehetőséget biztosít ingyenes 
zöldhulladék-leadásra, illetve háztól történő zöldhulladék-elszállításra. 
Ez utóbbi esetében ráadásul jóval olcsóbb a zsákonkénti térítési díj, 
mint egy éve. Ügyeljenek a feltételekre és az időpontokra! 
A további részletekről a neten tájékozódhatnak: www.godihulladek.hu.

KÜZDELEM A PARLAGFŰ ELLEN

A Nébih Parlagfű Bejelentő Rendszere 2013 óta működik, az 
interneten bárki jelentheti az általa észlelt parlagfüves terü-
letet. Külterület esetén GPS-koordinátákat is meg kell adni, 
belterületi ingatlanok esetén pedig a pontos címet írjuk be. 
Ha a tulajdonos/bérlő nem tesz eleget a parlagfű elleni véde-
kezési kötelezettségének, növényvédelmi bírságot szabnak 
ki rá. Enek összege a fertőzött terület nagyságától és a par-
lagfűvel való borítottság mértékétől függően 15 ezer forinttól 
5 millió forintig terjedhet. Ha a földhasználó három éven be-
lül ismételten nem tesz eleget kötelezettségének, a bírságot 
másfélszeresére emelik.
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Ajánlott belevágni

Az új, államilag támogatott otthonfel-
újítási program keretében az 1990. 
december 31. előtt épült épületek 
energetikai korszerűsítéséhez egymillió 
forint önerő mellé akár hatmillió forintos 
állami támogatást lehet kapni. Ennek 
egy része vissza nem térítendő támo-
gatásból, egy másik része kamatmen-
tes hitelből áll. „A hitel kötelező eleme 
a támogatásnak; ha a munkák össz-
költsége nem éri el a hétmillió forin-
tot, akkor mindhárom elem arányosan 
csökkentendő. A hitel ne riasszon el 
senkit, ez egy nagyon kedvezményes 
konstrukció, nincs kamat, nem kell 
jelzáloggal terhelni az épületet, és bár-
mikor díjmentesen előtörleszthető. Rá-
adásul jó eséllyel a havi törlesztőrészlet 
önmagában abból is kigazdálkodható 
majd, amit meg fogunk takarítani a ké-
sőbbi rezsiszámlákon” – magyarázta 
érdeklődésünkre Juhász Attila, aki az 
Újház Zrt. és az ÉVOSZ Magyar Épí-
tőanyag-kereskedelmi Tagozat elnöke-
ként is érintett.

Az új felhívás lehetővé teszi a határ-
idő előtt épült, de azóta felújított, bő-
vített épületek energetikai felújítását 
is. Ha hivatalos dokumentummal nem 
igazolható a ház életkora, akkor arról 
energetikai szakértő adhat igazolást.

„Rengeteg részletkérdés van, amik-
ről érdemes tájékozódni. Például a ka-
záncseréről szóló hitelszerződést kell 
megkötni december végéig, maga a 

munka később is elvégezhető. Viszont 
a kazáncsere- és a hőszivattyú-telepí-
tés önmagában nem támogatható, kell 
mellé valamilyen más energiamegtaka-
rítást eredményező munka is, például 
homlokzat- vagy tetőszigetelés. Támo-
gatható a kőzetgyapot-szigetelés és a 
tetőablak-beépítés is, viszont a nap-

elemtelepítés, -bekötés nem energia-
megtakarítás, hanem új energiaforrás, 
ezért nem támogatható.”

Rendkívül bonyolult és összetett a 
feltételrendszer, sok a szükséges be-
adandó dokumentum, ezért a szakem-
ber azt javasolja, hogy az érdeklődők 
forduljanak tanácsadóhoz, pályázatíró-
hoz. A Piramis Építőház Kft. mintegy 
két  hónapja üzemeltet tanácsadó szol-
gáltatást, ahol több szakember teljes 
munkaidőben várja az érdeklődőket.

„Hatalmas az érdeklődés az új ener-
giahatékonysági támogatásra. A ta-
nácsadásra eddig 2300-an regisztrál-
tak be, és több mint 200-an vettek már 
részt személyes konzultáción; ezenkí-
vül szakértőkkel két teltházas lakossági 
fórumot tartottunk a támogatással kap-
csolatban. A tanácsadói szolgáltatá-
sunk díja 20–80 ezer forint mozog, attól 
függően, hogy melyik szolgáltatási cso-
magunkat veszi igénybe az ügyfél. Az 
érdeklődőnek regisztrálnia kell a www.
piramisepitohaz.hu oldalon, ezután ta-
nácsadóink fel fogják venni az ügyféllel 
a kapcsolatot, és végigkísérik a pályá-
zati folyamaton. A tanácsadói díj teljes 
egészében levásárolható a cégünknél, 
ez esetben tulajdonképpen ingyen ad-
juk ezt a szolgáltatást.”

A pályázat bevezeti a kulcstermék 
fogalmát, e szerint az ÉMI hamarosan 
közzétesz egy listát a támogatható épí-
tőanyagokról. Juhász Attila szerint az 
építőanyagokból nem lesz hiány: „Mind 
hőszigetelő anyagból, mind nyílászáró 
üzemből és manufaktúrából sok ma-
gyar cég áll rajtra készen, és a támo-
gatás áprilisi bejelentése óta az épí-
tőanyag-kereskedők is feltöltötték már 
a raktárkészleteiket. Ahol problémák le-
hetnek, az a megfelelő építőipari szak-
emberek megtalálása; keletkezhetnek 
szűk keresztmetszetek a homlokzat-
szigetelőknél, a nyílászáró-beépítőknél, 
valamint az épületgépészeknél. Én arra 
biztatok mindenkit, hogy érdemes be-
levágni, mert ilyen kedvező feltételekkel 
nem számítunk hasonló felújítási prog-
ramra.”

(szg)

Alaposan átdolgozta 
a kormányzat az energia-
hatékonysági támogatás 
áprilisban napvilágot látott 
feltételrendszerét, a július 1-jén 
életbe lépett módosításoknak 
sokan örülhetnek. Juhász 
Attila, a gödi Piramis Építőház 
Kft. ügyvezetője szerint 
nagyságrendileg 1500 olyan 
ingatlan van Gödön, amely 
megfelelne az otthonfelújítási 
támogatás feltételrendszerének. 
A kft. teljes körű tanácsadói 
programmal segít eligazodni 
a pályázat útvesztőjében.

A regisztrációs kérdőívekből ki-
rajzolódik, hogy a megvalósítható 
munkák közül a legnépszerűbb a 
nyílászárócsere (ezt a regisztráltak 
57 százaléka szeretné elvégeztet-
ni), a homlokzatszigetelés (56), va-
lamint a fűtéskorszerűsítés (47). De 
sokan akarnak födémszigetelést 
(35), tetőszigetelést (30) és gázka-
záncserét (28) is.
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A gödi – korábban Huzella iskolás – 
Pongrácz Bence sikeres menetelését 
olimpiai szereplés koronázhatja. A Vá-
rosi Sportegyesület Dunakeszi 66 kg-
os súlycsoportban versenyző judokája 
– első gödi judós olimpikonként – egyé-
niben és a csapatversenyben is meg-
mérkőzhet Párizsban.

A judósok hosszú, több állomás-
ból álló kvalifikációs sorozat után, a 
világranglistán elfoglalt helyezésük 
– pontszámuk – alapján, esetleg sza-
badkártyával juthatnak ki az olimpiára. 
A menetelés utolsó állomása volt az 
Abu-Dzabiban rendezett világbajnok-
ság, ahol a Bencével tatamira lépő ma-
gyar csapat a 7. helyen zárt. 

A Nemzetközi Judo Szövetség a 
kvalifikációs sorozat zárását követő-
en osztotta ki a szabadkártyákat. Az 
olimpia csapatversenyének kiírásakor 
tizen nyolcban határozták meg a részt 
vevő országok számát, a kvalifikáció 
során tizenhét biztosította be a helyét. 
A rangsor tizennyolcadik pozíciójában 
zárt a magyar csapat, amely ezért ka-
pott egy plusz kvótát, így – a sportág 
hazai történetében először – részt vehet 
az ötkarikás csapatversenyben. A plusz 
kvóta személy szerint az Európa-bajnoki 
bronz érmes Pongrácz Bencét illeti.

„Éppen edzettem, amikor megjött a jó 
hír. Az egyik edzőtársam lehozta utánam 
a telefonomat, és edzés közben szem-
besültem azzal a ténnyel, hogy mehetek 
az olimpiára. Nagyon boldog vagyok. 
Volt két év kihagyásom, de megérte 
visszatérni és a sok munkát befektetni!”

Bence július 28-án léphet Párizsban 
tatamira egyéniben, majd augusztus 
3-án a vegyes csapatverseny résztve-
vőjeként.

Stábját a gödi Dobos Gábor  szak-
mai vezető, Dobos Bernadett szakosz-
tályvezető, Kis-Simon Ildikó sportmen-
táltréner és mentálhigiénés szakember, 
valamint Monori Dániel edző alkotja.

A VB-7. PONGRÁCZ BENCE 
INDULHAT A PÁRIZSI OLIMPIÁN

JUDO

BIRKÓZÁS

MAJOROS BENCE – IFJÚ REMÉNYSÉG A BIRKÓZÓSZŐNYEGEN

A felsőgödi Majoros Bence – a Németh 
László Iskola 4. osztályos  tanulója – a 
Budapesti Honvéd színeiben birkózik 
U10-es korosztályban. Idén két sikerrel 
is büszkélkedhet. Január végén a du-
naújvárosi Nyugat-magyarországi terü-
leti bajnokságon aranyérmes lett, majd 
május végén a Püspökladányban rende-
zett országos utánpótlás-bajnokságon 
a szabadfogásúak 42 kilogrammosok 
súlycsoportjában a bajnoki dobogó har-
madik fokára állhatott fel.

A sportoldalakat írta és összeállította: 
VASVÁRI FERENC

ELISMERÉS

ÁTVETTÉK A KÓCZÁN MÓR-DÍJAKAT. 
Mint arról korábbi számunkban beszá-
moltunk, Göd Város Önkormányzatának 
Képviselő-testülete 2024-ben – az egy-
kor Gödön élő atlétaedző, versenybíró, 
lelkész, olimpiai bronzérmes gerelyhají-
tóról elnevezett – Kóczán Mór-díjat ki-
emelkedő sportteljesítményt nyújtó férfi 
kategóriában a GSE kajakosának, Var-
ga Zalánnak, női kategóriában a GDSE 
táncosának, Varga Anna Rékának, a 
csapatok kategóriájában a Gödi SE NB 

II-es felnőtt női kézilabdacsapatának, ki-
emelkedő sportszervező, coach, edző, 
nyugalmazott élsportoló kategóriában 
pedig Ibrányi Mártának (posztumusz), a 
GSE elhunyt kosárlabdaedzőjének ado-
mányozta. A díjat Kammerer Zoltán pol-
gármester adta át a Feneketlen-tó mel-
lett rendezett gyermeknapi eseményen, 
majd a kézilabdázóknak egy – az NB II-es 
bajnoki címet is ünneplő – baráti találko-
zó keretében. Ibrányi Márta posztumusz 
díját lányai, Panka és Zsófia vették át.
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KAJAK-KENU

KAJAK-KENU

KŐHALMI EMESE EURÓPA-BAJNOK!

SINKÓ PANNA BRONZÉRMES 
A MARATONI VILÁGKUPÁN

A FELNŐTT EB-N A FIATALOK IS VÍZRE SZÁLLTAK

A gödi kajakozó Kőhalmi Emese pará-
dés versenyzéssel Európa-bajnoki cí-
met szerzett a Szegeden megrendezett 
felnőtt kajak-kenu kontinensviadalon. 
A Kovács Katalin Nemzeti Kajak-Ke-
nu Akadémia színeiben lapátoló, még 
U23-as korú felnőtt világ- és Euró-
pa-bajnok ezúttal 5000 méteren a fi-
nisben svéd és norvég ellenfelét meg-
előzve ülhetett Európa trónjára. A hazai 
rendezésű Európa-bajnokságra elláto-

gatott a 2006-ban Szegeden világbaj-
noki aranyat és bronzot nyert, szintén a 
Tisza-parti városban 2002-ben kétsze-

res Eb-második Kammerer Zoltán, Göd 
polgármestere is, aki ezúttal a díjátadó 
szerepét is betöltötte.

A németországi Brandenburgban rendez-
ték az idei egyetlen maratoni kajak-kenu 
világkupát, melyen gödi siker is született. 
A magyarok kilenc érmet gyűjtöttek, köz-
tük szépen csillogott Sinkó Panna medál-
ja is. A Gödi SE korábbi kajakosa – Sinkó 
László edző leánya – ezúttal 3,4 kilomé-
teren bronzérmes lett. Panna egyetemi 
tanulmányai mellett is sportol, a tavalyi 
kontinensviadalon a női K-2 22,6 kilomé-
teres döntőt megnyerve Európa-bajnoki 
címet szerzett, az idei maratoni országos 
bajnokságon párosban diadalmaskodott.

A Maty-éren júniusban megrendezett 
felnőtt kajak-kenu Európa-bajnokság 
keretében három regionális akadémiai 
betétfutamot is tartottak. A hat magyar-
országi regionális akadémia mindegyi-
ke a legjobb versenyzőit válogatta be a 
négyes hajókba, lány és fiú kajakfuta-
mokat, illetve kenuban egy vegyes futa-

mot indítottak a felnőtt versenyszámok 
között.

A Gödi SE kajakosai közül Erdős Nóra 
és Kovács Merse került be az U12-es 
korosztály legerősebb régiós válogatott-
jába, mindkét egység győzni is tudott 
a futamban. A Gyulay Zsolt Regionális 
Akadémia színeiben érték el sikerüket.

VÍVÁS

LIPTÁK GYÖRGY CSAPATBAN EZÜST-
ÉRMES AZ EB-N. Újabb szép sikert köny-
velt el Lipták György. A belgiumi Ciney-ben 
rendezett májusi veterán vívó csapat Euró-
pa-bajnokságon ezüstérmes lett, és átve-
hette a 70 éven felüliek kategóriájában már 
korábban megérdemelt Év tőrvívója-ér-
met. „Nagy öröm volt, hogy kiváló csapat-
társam, Csák Attila is az Év tőrvívója lett a 
hatvan év felettiek mezőnyében. A verse-
nyen végül Attilával, Imreh Lászlóval, Riesz 
Gáborral és Sárdi Tamással kiegészülve 
ezüstérmet nyertünk, mindössze egy tus-
sal kaptunk ki a döntőben a győztes ola-
szoktól. A vereség feletti bosszúságunkat 
jócskán enyhítette, hogy a mögöttünk 
harmadik franciák között vívott az 1980-as 
olimpia bajnoka, Pascal Joliot is” – számolt 
be a sikerről a gödi sportember.
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 Sinkó Panna a májusi országos bajnokságot   
 Csépe Pannával megnyerte 26 kilométeren   



22 Sport

KARATE

SÁRKÁNYHAJÓZÁS

NEMZETKÖZI SIKEREK A VILÁGBAJNOKSÁG KÜSZÖBÉN

TATÁN ÉS OLASZORSZÁGBAN HAJÓZTAK A SZABADSÁRKÁNYOK HÁROM TÁV, NÉGY TELEPÜLÉS: JÚLIUS 28-ÁN 
LESZ AZ ÖSSZES KM FÉLMARATON

A karatésok június elején randevút adtak 
egymásnak a TF új létesítményében, a Dr. 
Koltai Jenő Sportközpontban. A nemzetkö-
zi tornán a magyarok mellett angol, szlovén, 
román, szerb és cseh karatékák is szőnyeg-
re léptek. A gödi Életforrás do sportolói szá-
mos érmes helyezést szereztek.

„Nyáron sem pihenünk. Nyuzó Boglárka 
egy, Dudás Jázmin két danra vizsgázik, nyár 
végén pedig edzőtáborozunk az októberi 
világbajnokság jegyében” – mondta Karakó 
Sándor négy danos mester.

Tartalmas tavasza volt a gödi SzabadSárkányoknak. Velencében pünkösd-
vasárnap reggel rajtolt az öt évtizedes múltra visszatekintő, idén 48. alkalom-
mal megrendezett 30 kilométeres túra, a Vogalonga. Az olaszországi hajós 
felvonuláson mintegy tízezren vettek részt, köztük a gödi egység. A regattán 
ezúttal nem számított a helyezés, csak a részvétel…

Szintén május végén immár hazai vizeken, Tatán versenyzett a gödiekkel 
felálló különítmény. A második divízióban 200 méteren ezüstöt, maratonon, 
négyezer méteren aranyat nyert a csapat.

„Az időjárás is kedvezett, és a remek hangulat sem maradt el; egy verse-
nyen rendkívül fontos, hogy mindenki érezze magát jól eredménytől függet-
lenül. Nyáron is folytatódnak az evezések, kirándulások, bárki csatlakozhat 
kortól, nemtől és előképzettségtől függetlenül hozzánk, aki úgy érzi, kipró-
bálná ezt a közösségi életformát! Bővebb információk a Facebook-oldalun-
kon, a szabadsárkányok-oldalon találhatóak, vagy hívjanak a +3630 9333 
818-as telefonszámon” – mondta Rabnecz Károly kormányos.

Idén júliusban hatodik alkalommal kerül a sport-
naptárba a dunakanyari futóverseny. Az Összes KM 
Félmaraton különlegessége, hogy a verseny négy 
Duna menti településen keresztül vezet Dunakeszi-
től Gödön, Sződligeten át Vácig. Idén is  a Sportte-
rasznál gyülekeznek a résztvevők, majd a célba érés 
után éremmel, frissítő itallal, tombolával és jó han-
gulattal  várnak minden befutót a szervezők. 14 év 
alatti futók ingyenesen vehetnek részt a versenyen; 
érdekességképpen virtuális futásra is lehet regiszt-
rálni. Három táv közül lehet választani:  6 km  (ter-
vezett rajt 8:15), 12 km (tervezett rajt 8:00) és 21 
km (tervezett rajt 7:30).

„Versenyünknek közösségformáló célja van. 
Évek óta magunk mögött tudhatjuk sok helyi vállal-
kozás támogatását, külön kiemelve a Sportteraszt, 
amely idén hatodik alkalommal is teljes infrastruk-
túrát nyújt a versenyhez. A rendezvényt egy ösz-
szeszokott önkéntes csapat szervezi, és nonprofit 
esemény révén a költségek után megmaradt pénzt 
odaadjuk a futók felhatalmazásával valamilyen helyi 
célú sportoló vagy esemény támogatására. Tavaly 
173 futónk volt, idén is szeretnénk egy hasonló jó 
hangulatú és színvonalas eseményt szervezni – alig 
várjuk, hogy megint a rajthoz állhassunk” – invitál 
Szilágyi Jenő főszervező.
Bővebb információk: Facebook/Az Összes KM Félmaraton

PROGRAMAJÁNLÓ

KOSÁRLABDA

ÖTÖDIK A HUZELLA ISKOLA A DIÁKOLIMPIÁN

Ötödik helyen végeztek a Huzella iskola IV. korcsoportos le-
ány kosárlabdázói az országos diákolimpián. A lányok erős 
csoportba kerültek, a Szekszárddal és a Sopronnal nem 

bírtak, azonban Mezőberényt, Miskolcot és a Pécs csapa-
tát is legyőzték. A döntőben a Szekszárd nyert a Sopronnal 
szemben.
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GOLF

TÁNCSPORT

SIKERES FÉLÉVET ZÁRT A GÖDI TESTVÉRPÁR

SZÍNVONALAS GÁLÁVAL ÜNNEPELT A GDSE ÉREMESŐT HOZTAK A NÉMETH ISKOLÁSOK AZ OB-N 

A 2024-es esztendő jó indulást hozott 
a gödi golfozó testvérpárnak, Lugosi 
Tamásnak és Balázsnak. A fiúk tavaly is 
elhódították a profi ranglista harmadik és 
negyedik helyét, ami nagy teljesítmény, 
tekintve, hogy őket, mint profi edzőket, 
csak versenyzéssel foglalkozó játékosok, 
az orosz Morozov Mikhail és a magyar 
Csányi Olivér előzte meg. Az idei verseny-
sorozaton máris holtversenyben a máso-
dik helyre futottak be 72 ütéssel a tatai Old 
Lake golf klubban, ami erdős és tavakkal 
tarkított vonalvezetése miatt pontos játé-
kot követel meg. „Igyekszünk a maximu-

mot kihozni magunkból az oktatás mellett, 
hiszen így a munkákban is sokkal motivál-
tabbak vagyunk. Sok versenyzőt képzünk 
az amatőr ligában, felnőtteket és fiatalokat 
egyaránt. Vannak juniorjaink, akik nemzet-
közi versenyekről hozzák már az érmeket, 
és ösztöndíjakat nyernek el a tengeren túl-
ra” – mondja Lugosi Balázs, a Lugosi Golf 
School alapítója.

A fiúk emellett mindketten édesapák 
lettek, kislányuk és kisfiuk született. „Mi-
kor az ügyvédként praktizáló nővérünk, 
Krisztina megtudta, hogy ugyanabban a 
sorrendben születnek a gyerekeink, csak 

annyit kérdezett: ’van, amit külön csinál-
tok?’ Legkisebb fivérünk, András pedig 
idén diplomázott a Testnevelési Egyete-
men, testnevelő tanárként szakos tanár-
ként. Egy szó, mint száz, sportosan tartjuk 
magunkat és környezetüket” – tette hozzá 
a profi magyar bajnokság korábbi több-
szörös ezüstérmese. 

Huszonegyedik alkalommal rendezték június elsején a Gödi 
Diák Sport Egyesület Táncszakosztályának hagyományos év-
záró gálája, ahol mintegy 120 táncos növendék lépett fel az 
óvodásoktól a felnőtt korosztályig. A színvonalas gálaműsoron 
változatos koreográfiákat mutattak be a csoportok, illetve szá-
mos meglepetés produkciót is láthatott a közönség. 

A gálán a hét legtehetségesebb és legszorgalmasabb nö-
vendék – Cseszlai Dóra, Mocsinka Blanka, Pölczman Dorka, 
Nagy Sára, Kiss Nóra, Szabó Noémi és Fazekas Vivien – a 
szakmai zsűri döntése értelmében elnyerte az év táncosa-díjat. 

Az eseményt Göd polgármestere, Kammerer Zoltán nyitotta 
meg, aki elmondta, nagyra értékeli, hogy a tánciskola már 21 
éve szerves részét képezi Göd sport- és kulturális életének.

A táncszakosztály – Dézsi Ivett és Harkai Anett vezetésével 
– eredményesen szerepelt az idei tanévben több, színvonalas 
versenyen is, szinte minden produkciójukat arany- és ezüst-
éremmel jutalmazták, számos különdíjat is kiérdemeltek.

A Németh László Általános Iskola és Alapfokú Művészeti 
Iskola Kortárstánc tanszaka kimagasló eredményeket ért el 
a Magyar Látványtánc Szövetség (MLTSZ) pünkösdi hétvé-
gén rendezett országos bajnokságán. 

Az MLTSZ B-kategóriás balatoni versenyére 52 verseny-
zőt készítettek fel Boldog Mónika vezetésével. A sikeres 
tavaszi kvalifikációt éremeső követte. Az előképző 1. osz-
tály második lett, az alapfok 1. osztály első lett és a zsűri 
különdíját is megkapta, a 3. osztály szintén első, az alapfok 
4. osztály arany minősítést és a zsűri különdíját kapta, a to-
vábbképző 7-8. osztály szintén első helyezett lett.  

A kortárstáncos gyermekek a tavaszi kvalifikáción el-
ért magas pontszám alapján 32 gyermekkel bejutottak a 
Dunaharasztiban rendezett A-kategóriás MLTSZ országos 
bajnokságba. Az alapfok 5-6. évfolyam második helyezést 
ért el és a közönségdíjat is megnyerték. A továbbképzős 
növendékek első helyezést és a zsűri különdíját nyerték el. 
Következő erőpróba a nyári Európa-bajnokság lesz.

Balról Lugosi Balázs, a világklasszis Rory 
Sabba tini és Lugosi Tamás a szlovák openen
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Igazán szerencsésnek mondható ez az 
év, hiszen nemrég a Duna Televízióban 
az évszázad magyar slágerét kereső 
versenyben, a Csináljuk a fesztivált! 
döntőjében Charlie Nézz az ég felé! 
című dala érdemelte ki az első helyet 
Freddie felejthetetlen előadásában. 
Nemrégiben pedig bravúros beugrás-
sal debütált a Bizarre! The Show-ban a 
RaM-ArT Színházban.

A 33 éves, kétgyermekes énekesnek 
ügyesen kell zsonglőrködnie az idővel 
és az energiával, hogy összeegyeztes-
se a családi életüket, a koncertezést, 
a televíziós műsorvezetést és az üzleti 
vállalkozását. „Bár előadóművészként 
és műsorvezetőként gyakran éjszaká-
zom, korábban nem ittam rendszere-
sen kávét; elsősorban azért, mert bár-
hol kaptam, nem ízlett. Aztán úgy két 
évvel ezelőtt kóstoltam egy világos pör-
kölésűt: ez cukor nélkül sem volt kese-
rű, más ízek domináltak benne. Ez az 
élmény teljesen megváltoztatta a hoz-
záállásomat, egyre kíváncsibb lettem 
a fajtákra és az eljárásokra, elkezdtem 
tanulni és kísérletezni. Végül annyira 
beleszerettem a kávékultúrába, hogy 
tavaly nyáron megnyitottam Szobon a 
Rádai Kézműves Fagylaltozó és Spe-
cialty Kávézót.”

A hely közösségi oldala ezzel a sze-
mélyes mondattal indul: „Egy kis ék-
szerdoboz, mellyel Nagymamám em-
léke előtt tisztelgek.” A Rádai ugyanis 
a zenész imádott nagymamájának a 
leánykori vezetékneve. „Nagyon közel 
állt hozzám, három évvel ezelőtt, 86 
évesen veszítettük el, épp a kislányom 
születése előtt egy hónappal. A kávé-
zó méltó hozzá abban az értelemben, 

hogy a minőséget képviseli minden te-
kintetben, Fazekas Ádám világbajnok 
fagylaltkészítő mester kézműves fagy-
laltcsodáitól a remekbe szabott kávé-
kínálatig, a Duna-parti környezet pedig 
tökéletesen beleillik a festői tájba. Apro-
pó, Duna-part! Én Győrből származom, 
a folyó bűvkörében nőttem fel, úgyhogy 
boldog vagyok, hogy megadatik: Gö-
dön és Szobon is élvezhetem a Dunát.”

Freddie hangsúlyozza: ő nem szta-
hanovista, csak sok minden érdekli, és 
próbálja a legtöbbet kihozni az adódó 
lehetőségekből. „A zenélés mellett az 
elmúlt években televíziós műsorve-
zetőként több produkcióban is részt 
vettem. Miután 2016-ban megnyertem 
A Dal című versenyt a Pioneer című 
szerzeménnyel, és én képviseltem Ma-
gyarországot a svédországi Eurovíziós 
Dalfesztiválon, éveken át kommentá-
torként működtem közre a nemzetközi 
rendezvényen. Ezenkívül a Duna dal-
választó műsorát, majd később a Csa-
lád-barát magazint vezettem. Jelenleg 
a Szerencse Szombat házigazdája va-
gyok.”

Miként a vendéglátás terén, úgy a 
zenében is szereti a minőséget. „En-
gem a mai zenei trendek nem érdekel-
nek, nem tetszik, és nem tudok belőle 

inspirációt szerezni. Nyilván nem mi va-
gyunk az egyetlen zenekar, amely olyan 
zenét játszik, aminek van mondanivaló-
ja, illetve a régi kultikus zenekaroknak 
is természetesen megmaradt a közön-
sége – a nehézséget az okozza, hogy 
a mai fiatal előadókhoz tartozva, de a 
régi értékeket képviselve hogyan lehet 
érvényesülni. Nekem most az a leg-
főbb feladatom, hogy megtaláljam az 
értékekre vágyó és vevő közönséget. 
Mi egyébként az élő zene élharcosai is 
vagyunk. Betenni CD-n a zenei alapot 
és arra énekelni, ez nyomába sem ér 
annak a koncertélménynek, amikor a 
hangszeren is zeneértő és érző lélek 
játszik! Akkora a különbség, mint a 
gyorséttermi étel és a nagymama főztje 
között! Örülök annak, hogy bárhol kon-
certezünk, mosolygó arcokat hagyunk 
magunk után, és bízom benne, hogy 
hosszú távon ez a legjobb ajánlólevél.”

A siker Freddie szemében relatív, 
nem szeretne a bulvármédiában és a 
közösségi oldalakon tündökölni. „Arra 
vágyom, hogy a munkám, a művé-
szetem, az emberi mivoltom legyen 
mérvadó. Ezen dolgozom, akkor is, ha 
jelenleg ez a nehezebb út az érvénye-
süléshez.”

(szijj)
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Élőben 
az igazi
Június elején átadták a Petőfi 
Zenei Díjakat: az év férfi 
előadója Fehérvári Gábor Alfréd, 
művésznevén Freddie lett, 
aki családjával néhány 
hónapja költözött Gödre.

A rangos elismeréshez Kammerer Zoltán polgármester is gratulált a Gödön élő Freddie-nek
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Június 13-án az esti mise után egy kórus 
állt fel az oltár elé az alsógödi katolikus 
templomban, hogy távoli tájak nyelvén 
szólaltassa meg többek között a Kis 
kece lányom kezdetű dalt, a jelenlévők 
nagy meglepetésére. Nem véletlenül! 
A Kór Vídalínskirkju a 90-es évek elején 
egy magyar karnagy, a Zeneakadémián 
frissen végzett Utassy Ferenc kezei kö-
zül nőtt ki. Alapító tagjainak sorából ma is 
tizenketten aktívak még, pedig átlagélet-
koruk meghaladja a 85 évet. A kórus mai 
formáját 1995-ben nyerte el; fennállásuk 
30. évfordulójára készülve tettek kirándu-
lást most Magyarországon, ahol évtize-
dekkel ezelőtt már koncertkörúton jártak.

A karvezető első magyarországi kóru-
sa 2000-ben a gödi városi vegyes kar lett, 
így tehát az sem véletlen, hogy a Gaude 
repertoárjában számos izlandi nyelvű kó-
rusmű található. Ezen a találkozón is a 
házigazdák több művet együtt énekeltek 
a vendég kórussal, ahogyan tették ezt 
2022-ben, izlandi útjuk során is.

A villámkoncert elején Kammerer 
Zoltán polgármester személyesen kö-
szöntötte a vendégeket és a megjelente-
ket, majd Göd történelmét és nevezetes-
ségeit bemutató albumokat adott át az 
izlandi kórusnak. Végezetül a Gaude Kó-
rus új karnagyához, Földvári Mátyáshoz 
fordulva a városvezető gratulált az évek 
óta szép sikereket elérő zenei közös-
ségnek, benne a kórus friss, az Éneklő 
Magyarország minősítő hangversenyén 
elért „arany dicséret” szakmai minősíté-
séhez is.

VPK
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Diplomácia a zene nyelvén
A Kór Vídalínskirkju elnevezés 
sokak számára ismeretlenül 
cseng, nem véletlenül, ugyanis 
ez egy izlandi kisváros vegyes 
karának a neve. De mi 
a hírértéke ennek a Gödi Körkép 
olvasói számára? Csupán 
annyi, hogy a messzi fjordok 
közül most viszontlátogatóba 
érkező dalos ajkú izlandiaknak, 
illetve a gödi Gaude Kórusnak 
is karnagya volt Utassy Ferenc, 
Izland tiszteletbeli főkonzulja.

A kötetlen izlandi–magyar zenei ta-
lálkozó másnapján a gödi dalostár-
sak nagy meglepetéssel, örömmel 
és büszkeséggel olvasták Utassy 
Ferenc köszönőlevelét, amit ezúton 
osztanak meg olvasóinkkal is:

„Kedves Gaude!
Öröm, meghatottság, megtisztelte-
tés, nosztalgia, hála... és még szá-
mos hasonló fogalom bukkan fel 
szótáramból tegnapi találkozásunk 
apropóján. Immár hat éve folyama-
tosan búcsúzom Tőletek, igaz, egyre 
nagyobb időközökkel, de azért min-
dig felbukkanva köreitekben, élete-
tekben. Mint egy ufó (uf-ó, uff ó stb.).

Öröm volt látni, hallani Benneteket, 
megismerkedni Göd polgármesteré-
vel. Huszonnégy éve nem sokkal az 
olimpia előtt jártam Sydney-ben, így 
az utána kezdődő játékokra jobban 
odafigyeltem, mint máskor. Az 1000 
méteres négyes hajrájában elsírtam 

magam – akik ilyen élményt képesek 
nyújtani honfitársaiknak, azok örök 
tiszteletet érdemelnek, amit semmi-
lyen napi politika nem tud beárnyé-
kolni. Öröm látni, hogy akit megér-
demelt tisztelet övez, az másokat 
tisztelni is képes, s jelen esetben ez a 
Gaude érdemét is helyére teszi Göd 
történelmében.

Külön öröm látni Matyi fejlődését. A 
tehetséges fiatal, aki immár nem pusz-
tán tehetséges, hanem tud. S hallani a 
Gaudét, aki kihívást jelentő darabokkal 
áll elő, s tevékenysége nem merül ki 
az „énekelni jó dolog” adta elégedett-
ségben.

Az ír áldást pedig köszönöm. Vala-
ha énekeltük, akkor ez a szöveg min-
dig valakinek szólt, soha nem vettem 
magamra. Tegnap meg elkezdett fut-
kosni tőle a hátamon a hideg. Rájöt-
tem, hogy mit jelentettetek és jelente-
tek a számomra.

Áldjon az Ég Benneteket.”
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NYÁRI ZENEI BECSALOGATÓ

GÖDI BAROKK NAPOK 
a Szent István-templomban (Pesti út 73.)
július 7., vasárnap 18.00 

Gemma énekegyüttes
július 14., vasárnap 18.00 

Karosi Bálint, Baranyay Piroska 
és a Gödi Barokk Ensemble

augusztus 25., vasárnap 18.00 
Lachegyi Imre és a Sebastian Consort

VILÁGJÁRÓ ZENÉSZEK. A gödi Holló család, 
Balog József–Fejérvári Zoltán koncertje a 
Búzaszem Általános Iskolában (Vécsey u. 1.) 
augusztus 19., hétfő 18 órakor.

A Gödi Jazz Napok idei évadában hét 
olyan zenekar látogatott el városunkba, 
akik a Budapesten összpontosuló ma-
gyar jazzélet meghatározó képviselői 
közé tartoznak. A zárókoncerten nagy-
nevű magyar fúvósok, Borbély Mihály, 
Dresch Mihály és Ráduly Mihály játszot-
tak a nemzetközi zenei színtéren is rend-
kívül elismert cimbalmos, Lukács Miklós 
mellett. A gödiek már jól ismerik az em-
lített zenészeket – akiknek az oldalán 
tehetséges fiatalok is játszottak –, de a 
Premecz Organ Trió vagy a Kovászt al-
kotó zenészek is többször jártak már itt. 
Krulik Zoltán együttesével ugyanakkor 
először látogatott el hozzánk. Fellépett 
még a Göod Times Blues, az All in Five 
és a Juhász Gábor Trió.

Sokféle stílust (popzenei betétektől 
az elvont jazzig) hallhatott, sokféle zenei 
hozzáállást és hangulatot tapasztalha-
tott a közönség, amely a jazz határtalan-
ságát érzékeltette. Ugyanakkor teljesen 
értelmetlennek is tűnhet kategóriákba 
sorolni a „zenét”. A kérdés végül is az, 
hogy mi az, amit ad az embernek. „Rá-
jöttem, hogy a világ közepe sok helyen 
lehet. Mindennap elmondom a kutyám-
nak, hogy te vagy a világ legjobb kutyája. 
Szó szerint, mindig ezt szoktam monda-
ni. Úgysem érti, de természetesen érzi. 
Sohasem viccelek. Mindig halálbiztosan 
tudom, hogy ebből a nézőpontból ez az 
objektív valóság. Gödön Zotya, Jeszi és 
Aurél segítségével valószínűleg egy picit 

sikerült létrehozni ezt az axis mundi feel-
inget (a világmindenség tengelye érzést 
– a szerk.) annak, aki engedte magát. 
Persze egy ilyen véletlen szerencséhez 
kell egy lelkes szervező, Wagner László, 
aki belelátja és beleteremti a világot je-
lentő deszkákat a kistelepülés lángosos 
büféjébe. A legjobb tollú magyar jazz-
kritikus, Zipernovszky Kornél is írt a kon-
certről. Meghatott és hálás vagyok” – 
írta Juhász Gábor a koncertet követően.

Zipernovszky többek között az aláb-
biakat fogalmazta meg: „Juhász Gábor-
ról úgy zeneszerzőként, mint gitárosként, 
és leginkább pedig szólistaként nagyon 
nagy véleménnyel vagyok, a szerkesz-
tőség (melynek külsőse) (a Magyar Jazz 
– a szerk.) döntő részéhez hasonlóan, 
és ezért aztán nem volt eszem ágában 

sem beszámolót írni róla. Hogy mégis 
megtettem, azt egyedül a kalapemelés 
kedvéért teszem, amelyet Wagner Lász-
ló kitartó és sikeres közösségszervező 
munkája megérdemel: sokan nagyon 
jól éreztük magunkat idén is a Gödi Jazz 
Napokon, amelyet pályázati támoga-
tással a legmagasabb szinten valósí-
tott meg idén, az előnapon a Kovásszal 
vagy másnap például a Borbély–Dresch 
együttessel.”

Ezt Holló Aurél is alátámasztja, akit a 
Juhász Gábor Trióval hallhattunk, de a 
közönség soraiban is láthattunk. „Gratu-
lálok a fesztiválhoz, nagyon jó előadókat 
választottál, nagyon komoly színvonalat 
képviselnek, nemzetközi összehasonlí-
tásban is.”

Wagner Sára

Popzenei betétektől az elvont jazzig
Juhász Gábor Trió

Gemma énekegyüttes
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Július 6., szombat
19.00 Tribute to Füsti Balogh Band-kon-

cert. Subicz Gábor – trombita, szárnykürt. 
Uher-Győrfi Bálint – tenor szaxofon. Egri 
János Jr. – zongora. János – nagybőgő. 
Pecek Lakatos András – dob. Helyszín: Tó 
Bisztró (Bartók Béla utca 6.) Információ: 
06 30 598 1877, tobisztro@gmail.com

Július 12., péntek
16.30–22.00 Utcabál. A 30 éves Kép-

zőművészeti Alkotótábor záró rendez-
vénye a művelődési ház előtti utca-
szakaszon. Kísérő programok: népi 
játszótér, arcfestés, lufihajtogatás.

Színpadi programok:
17:00 Bartha Tóni Bábszínháza
18:00 Iszkiri-gyerekkoncert
19:00 Gipsy Kings experience/digital 

együttes koncertje
 A vendéglátásról a Belga Étterem & Bár 

gondoskodik: lesz csapolt sör, pizza, 
hot-dog, sült kolbász, zsíros kenyér, 
palacsinta. Helyszín: József Attila Mű-
velődési Ház (Pesti út 72.). Információ: 
06 20 254 5124, info@godimuvhaz.hu, 
www.godimuvhaz.hu

Július 13., szombat
Időutazással egybekötött vasutasnapi csalá-
di program. A magyar vasút megnyitásának 
178. évfordulóján a Vasparipák és Göd című 
kiállítás 3. születésnapi programját tartják:
14.00 órától a kiállítás ünnepi nyitvatartása 

(Gödi vasútállomás váróterme, Rákóczi 
u. 24.)

16.00 Lovas világ és a vasút címmel előadás 
a Kincsem Udvarházban (Kincsem u. 1.)

17.00 kiállítás idegenvezetéssel
18.00 Dámalovasok Gödön (Erzsébet-liget, 

volt golfpálya, megközelítés a Rómaiak 
útja felől)

A program során már a Kincsem Udvar-
házban is lehet majd találkozni dá-
malovasokkal és kísérőikkel, a kiállítás 
helyszínén csákókészítéssel és tere-
pasztallal várják a gyerekeket. Informá-
ció: 06 20 254 5124, info@godimuv-
haz.hu, www.godimuvhaz.hu

NYITVATARTÁS NYÁRON

Felhívjuk az olvasók figyelmét, hogy a gödi 
könyvtárak nyáron felváltva tartanak zárva:

Központi Könyvtár 
és Katica Gyermekkönyvtár:
július 1-től (hétfő) július 31-ig (szerda).

Ady Fiókkönyvtár: 
augusztus 1-től (csütörtök) 31-ig (szombat).

HIRDETÉS
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28 Gödi arcok

Kérjük, hogy a keresztrejtvény megfejtését július 25-ig küldjék meg szer-
kesztőségünknek akár postai úton (Gödi Körkép, 2131 Göd, Pesti út 81.), 
akár e-mailben (godikorkep@god.hu). A júliusi keresztrejtvény-meg-
fejtők közül a fődíjast egy négyszemélyes bőségtállal vendégeli meg a 
Horváth Kert főzőkonyha, ezenkívül két édességcsomagot sorsolunk ki. 

Kérjük, hogy a megfejtéssel együtt küldjék meg nevüket és elérhetőségü-
ket is, hogy a nyertest nyereményének átvételéről értesíteni tudjuk. A jú-
niusi rejtvény megfejtése: Már rég elhagytalak volna, ha össze tudnék 
pakolni. A könyvnyereménnyel Dibák Istvánnak, Puskár Alexandrának és 
Szabó Juditnak kedvezett a szerencse. Gratulálunk!

Igazi népzenei utazáson vehettek részt az érdeklődők május 
végén a Búzaszem iskola növendékei, tanárai és a Röcögő 
néptáncegyüttes jóvoltából. A hangszeres zenén, énekeken 
és táncokon át nyílt lehetőség egy-egy tájegység hagyo-
mányait megismerni. Palóc dudanóták, moldvai, dél-alföldi, 
felcsíki, gyimesi, somogyi, szentesi muzsikaszó, rábaközi, 
karikázó és mezőségi táncok kápráztatták el a közönsé-
get. A hangszereket is bemutatták a gyermekeket oktatók, 

eredetük mellett az elkészítésükhöz használt anyagokon át 
sok érdekes információt megosztottak a kecskedudáról, 
a kobozról, az ütőgardonról, a tekerőlantról és a különféle 
furulyákról is. A Kincsem Udvarház ölelésébe megálmodott 
hagyományőrző folklórgálát a Petőfi Kulturális Program ke-
retében, a Hagyományok Háza partnerségében, a Kulturális 
és Innovációs Minisztérium támogatásával valósította meg a 
Búzaszem iskola és József Attila Művelődési Ház.

„Annak ágai közt ragyog aranyalma”
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MÁRVÁNY, GRÁNIT, MÉSZKŐ
síremlékek készítése

Gránit sírkövek
folyamatos
akcióban!
Válogasson 50 db-os 
készleten lévő síremlékünk közül!

ÉPÜLETEK TELJES KÖRŰ MŰKÖVEZÉSE, 
LÉPCSŐK, PULTOK, ABLAKPÁRKÁNYOK 

SZINTE AZONNAL!
Kerítés fedlapok, Medenceszegély

Gránit ablakpárkányok készletről

Műhelyünk a gödi temetőnél található:
Rómaiak útja–Nemeskéri u. sarok

Mobil: 06 20 941 3977
Email: lakatoskalman@freemail.hu

www.koakobonkft.hu
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 FORTON NYÍLÁSZÁRÓK – VÁCI GYÁRTÁSSAL 
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Bemutatóterem:  2600 Vác, Csatamező út 1.  

 

éves gyártóitapas
zta

lat

Tel.: +36 70 282 9879
E-mail: alpamodekft@gmail.com

MŰANYAG ABLAK AKCIÓ!MŰANYAG ABLAK AKCIÓ!
Több mint ABLAK 

gazdaságos megoldás
MINŐSÉGI    REHAU típusú műanyag nyílászárók
	  ajtók, ablakok, tolóajtók
	  könyöklők (műanyag-alu)

	  árnyékolástechnika

Dr. Straub Ákos
FŐORVOS

ORTOPÉD-, BALESETI-, ÁLTALÁNOS SEBÉSZ
ÉS SPORTORVOS

Rendelési idő
kedd-csütörtök 15.00–18.00,szombat 09.00–13.00

Bejelentkezés 08.00–20.00 óra között hétköznap

Képalkotó diagnosztika, csecsemőszűrés,
mozgásszervi panaszok vizsgálata (váll, csípő. térd, stb.),

hyaluronsavas ízületi feltöltés, visszérkezelés,
anyajegyek, bőrhibák eltávolítása, benőtt köröm kezelése

Akadálymentesített, gyönyörű környezet, parkolási lehetőség.

06 20 493-1-593, 06 30 387-44-33
06 27 33-18-18, 06 27 996-175

2132 Göd, Jósika u. 29.
www.drstraub.hu

Kül- és beltéri festés, mázolás, 
gipszkartonozás, széldeszkák kenése.

Telefon:Telefon:  0620 493 25810620 493 2581

KERTI MUNKÁK  	FAKIVÁGÁS
	GALLYAZÁS  	FŰNYÍRÁS

Telefon: 0670 576 8925

Hirdetés 31



Otthonfelújítási 
program 2024

Regisztrálj teljes körű 
tanácsadásunkra!

Göd, Ady Endre út 121.

piramisepitohaz.hu
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